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Motie meer input von MKB b¡j RUAS

Provinclale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023,

kennis genomen hebbende van de Regionale Uitvoeringsagenda Stadslogistiek Noord-Holland en Flevoland

constaterende dat voor de opstelling van dit raamwerk naast andere partijen ook een selectie van 25 MKB-
bedrijven is geinterviewd om input te geven;

overwegende dat alleen al in Noord-Holland meer dan 85.000 MKB bedrijven gevestigd zijn

- spreken als hun menlng uit dat de input van 25 bedrijven, waarvan 1 bedrijf uit de kop van Noord-
Holland niet representatief is voor de meer dan 85.000 MKB-bedrijven en

- dat dit ook geen recht doet aan de wens in het coalitieakkoord dat Noord-Holland de meest MKB-
vriendelijke provincie wil zijn

Willen wij aandringen bij Gedeputeerde Staten;

- Dat GS minimaal 5Oo/o Yañ de MKB-bedrijven betrekt bij het vragen van input voor de RUAS

en gaan over tot de orde van de dag.

Ondertekening

Aletta den Boer, BoerBurgerBeweging
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Amendement:

'Doelmatige belastingbesteding in plaats van sedum-dakbedekking
op bushokjes.'

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op maandag, 6
november 2023, te Haarlem, ter vaststelling van de voordracht van Gedeputeerde
Staten van 5 september 2023 over het 'integraal Meerjarenprogramma lnfrastructuur
(iMPr) 2024-2031"

Besluiten om het ontwerpbesluit punt 9 als volgt te wijzigen:

"in te stemmen met het voorstel 34 R-Nethaltes, die de komende 3 jaar worden
vervangen, te voorzien Van sedum-dakbedekking en de meerkosten (circa €
400.000) te betalen uit het onderhoudsbudget;"

Als volgt te wijzigen

N
o

a. in te stemmen met het vervangen van 34 R-Nethaltes binnen 3 jaar met reguliere
dakbedekking, zonder toevoeging van extra d uurzaamheidsmaatregelen zoals
sedum-dakbedekking;
b. het eerder voorgedragen bedrag van €400.000 voor sedum-dakbedekking ten
goede te laten komen aan de onderhoudsreserves.

Toelichting:

Overwegende dat:
¡ êr een aanzienlijk prijsverschil is geconstateerd tussen de voorgestelde R-net

abri's en de reguliere R-Net abri's;
. de verhoogde prijsstelling voornamelijk te wijten is aan de noodzakelijke

aanpassing van de dakconstructie, waarbij de huidige glazen dakplaat
vervangen wordt door een stalenbalkconstructie;

. het toegepaste 'pocket' systeem, hoewel bevorderlijk voor de biodiversiteit,
aanzienlijke extra kosten met zich meebrengt.

Constaterende dat:
. de hoge kosten niet in verhouding staan tot de beperkte baten op het gebied

van biodiversiteit;
. de onderhoudsbudgetten beter zouden kunnen profiteren Van een

terugvloeien van de gereserveerde €400.000.

Noord.Holta¡d
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Besluit:
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1. niet in te stemmen met de besteding van €400.000 voor sedumdaken op R-

Net abri's op basis van doelmatigheidsoverwegingen;
2. het eerder gereserveerde bedrag van €400.000 te laten terugvloeien naar de

onderhoudsreserves, daar deze middelen doelmatiger kunnen worden
ingezet.

Dit amendement is ingediend op 6 november 2023 te Haarlem

Ondertekening,

Daniël J. van den Berg
Fractievoorzitter JA2 1 Noord-Holland

dÈgBBB
Aletta den Boer

Statenlid BBB Noord-Holland
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Anneke van der Helm-Chandansingh
Fractievoorzitter 5oPLUS Noord-Holland
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Actualisatie kosten aansluiting A9 b¡j Heiloo.

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 November 2O23, agendapunt 9
I ntegraa I Meerja renprogra mma I nfrastructuur ( I M Pl).

Constaterende dat:
- ln de Q3-Q4 2021 Rapportage Aansluiting A9 van de gemeente Heiloo bij de stand van zaken

staat: "/n Q3 von 2023 zal een nadere onolyse plaatsvinden op het huidig budget, gemoakte

kosten en de mogelijke verwochtingen in relotie tot gestegen prijzen, von energie en

m ate ri a I e n / g ro n d stoffe n"
- ln de Q1-Q2 2022 Rapportage Aansluiting A9 van de gemeente Heiloo daaropvolgend staat:

"... is het de vraag of de huidige beschikbare budgetten toereikend zullen ziin voor de

realisatie von het project" én ook dat: "Een von de dilemmo wordt de vroog: wat is een goed

moment om de budgetten te octualiseren noer de lootste inzichten in de

p rij s pe i I ontw i kke I i n ge n".
- ln de Q3-Q4 2022 Rapportage Aansluiting A9 van de gemeente Heiloo staat vervolgens

onomwond en: " Het beschikbore budget is geboseerd op prijspeil 2027.De verwochting is dot
het beschikbare budget onvoldoende is om het project te kunnen reoliseren".

- Gedeputeerde Staten ook met deze cijfers werkt.

Van mening zijnde dat:
- er sinds 202L geen kostenactualisatie van de Aansluiting A9 heeft plaatsgevonden;

- de inflatiestijging sinds het begin van de Oekraïne-oorlog in februari 2O22het hoogst is sinds

L975 (de kosten voor asfalt/bitumen zijn sinds 2021 met 45% gestegen, bron Bouwend

Nederland);
- er weliswaar met aannames wordt gewerkt die altijd kunnen afwijken van het feitelijke

bedrag, maar dat dit op een begroot bedrag van vele tientallen miljoenen tot verstrekkende
financiële consequenties kan leiden;

- d¡t soort consequenties juist in financieel onzekere tijden onverantwoord zijn;
- het BBV (besluit begroting en verantwoording provincies en gemeenten) eist dat: "...dot

onderzoek wordt gedaon naør de reoliteit von de raming, waørbij de begroting en

meerjarenraming uiteroord volledig dient te ziin"'
- de Statenleden niet belemmerd mogen worden in haar kader stellende en controlerende

taak.

Roept GS op met een actualisatie van de kostenraming van het project Aansluiting A9 bij Heiloo te

komen;

En gaan over tot de orde van de dag

Heidi Bouhlel-Lascaris (SP)
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Pilot Provinciaal openbaar vervoer Texel

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 November 2O23, agendapunt 9

I ntegraa I Meerja renprogra mma I nfrastructuur ( lM Pl).

Constaterende dat:
- het openbaar vervoer op Texel veel ten wensen overlaat;
- er met de Texelhopper verschillende ongevallen zijn veroorzaakt;
- er geen bussen rijden wanneer de veerboot extra afvaarten inzet;
- het openbaar vervoer door komst van de Texelhopper onaantrekkelijker is geworden;
- het openbaar vervoer door komst gevaarlijker is geworden;
- de verkeersdruk steeds meer toeneemt;
- er nog steeds gestrande toeristen zijn omdat zij geen idee hebben hoe het systeem werkt;

Van mening zijnde dat:
- d¡t het perfecte gebied is door de verschillende vervoerders om een eensluidende oplossing

te bieden;
- de inwoners niet afhankelijk moeten zijn van investeerders of ondernemers om op tijd op hun

werk of afspraak te kunnen komen met openbaar vervoer;
- er op iedere boot een bus zou moeten rijden;
- het project Texelhopper gefaald heeft;
- het openbaar vervoer volledig aan de markt over gelaten is;

- Texelaars geen recht van spreken hebben over hun openbaar vervoer maar dat er wel naar

directeuren van grote vakantieparken wordt geluisterd;
- Het werken als chauffeur net zo populair zou moeten z'rjn als het werken voor de TESO.

Roept GS op een pilot te ontwikkelen om het openbaar vervoer volledig in Provinciale handen en

beheer te nemen. Met als kernpunt toegankelijkheid en flexibiliteit voor de toeristen, maar als

uitgangspunt voor de bewoners. Deze p¡lot moet de kans krijgen en daarom minimaal een aantal
jaar lopen.

En gaan over tot de orde van de dag

Heidi Bouhlel-Lascaris (SP)
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Motie werk aan het leefbaarheidsprobleem Krommenie Asse n e

De Provinciale Staten van Noord-Holland bijeen op 6 november 2023 hebben kennisgenomen van de

statenvoord racht 53 I ntegraal Meerja ren program ma I nfrastructu ur (i M Pl );

constoteren dat:
o Er in het coalitieakkoord opgenomen is dat er de komende periode doorgegaan wordt met het

behalen van financiering van het ri.¡k voor de verbinding A8-A9, maar dat de rijksoverheid
meerdere malen heeft aangegeven dat niet te gaan doen;

o Er in het coalitieakkoord opgenomen is dat bij de realisatie van het landschapsplan de

werelderfgoed-status behouden dient te blijven, maar dat ICOMOS in december 2022 al heeft
aangegeven het landschapsplan onacceptabelte vinden, omdat het een te grote aantasting is

van het gebied en het niet te kunnen steunen;
o Bovenstaande feiten betekenen dat de verbinding A8-49 volgens het coalitieakkoord niet aan

te leggen is;

zijn von mening dot:
o Krommenie en Assendelft een serieus leefbaarheidsprobleem hebben en wij als provincie daar

samen met de gemeente Zaanstad en de rijksoverheid zo snel mogelijk iets aan moeten doen;
o De onmogelijkheid van het aanleggen van de verbinding A8-49 betekent, dat we naar

alternatieven moeten kijken;

dragen Gedeputeerde Stoten op om:
o De verbinding A8-49 in het volgende lntegraal Meerjarenprogramma lnfrastructuur niet meer

te laten terugkomen;
¡ Te stoppen met de lobby richting de Rijksoverheid voor financiering van de verbinding A8-49;
o Daarvoor in de plaats te beginnen met alternatieven voor het aanpakken van het

leefbaa rheidsprobleem in Krom men ie en Assendelft;

en gaan over tot orde van de dag.

Emre Kanik (D66) Heidi Bouhlel (SP) Maik de Weerdt (Volt)
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Provinciale Staten Noord-Holland
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Amendement: Afspraken over terugkoppeling van meldingen

De Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter bespreking
van agendapunt L0, "Begroting 2024 en Memorie van Antwoord (VD-52)",

besluiten het ontwerpbesluit in de voordracht als volgt aan te passen

deelbesluit L aan te vullen met de volgende tekst:
", met dien verstande dat op pagina 29 van de Begroting2024 de volgende tekst wordt
toegevoegd aan het einde van paragraaf met nummer 2.L:

o Onderdeel daorvan zijn ofsproken over de manier woorop inwoners die
meldingen doen een odequate terugkoppeling krijgen."

Toelichtine

Tijdens het werkbezoek op maandag 31 oktober hebben wij gehoord dat niet op iedere melding die
bij de omgevingsdienst wordt gedaan een terugkoppeling wordt gegeven. Wij vinden dat alle
inwoners die een melding doen recht hebben op informatie over wat er met hun melding is gedaan,

ook als blijkt dat er geen overtreding plaats heeft gevonden. Wij willen dat de provincie daar met de

omgevingsdiensten afspraken over gaat maken.

a

Michel Klein

ChristenUnie
lnes Kostic
PvdD

Julia Schneemann
VOLT
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Amendement: Temporisering storting Reserve Coalitieakkoord

De Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter bespreking

van agendapunt 10, "Begroting 2024 en Memorie van Antwoord (VD-52)",

besluiten het ontwerpbesluit in de voordracht als volgt aan te passen:

deelbesluit 1 aan te vullen met de volgende tekst:
", met dien verstande dat de storting in de "Reserve Coalitieakkoord" wordt veranderd

naar€ 57.868.000,=in2O24en€24.t77.000,= in2025, en de begroting conform wordt

aangepast.

Toelichtins

ln de begroting2024 wordt voorgesteld een Reserve Coalitieakkoord in te stellen en deze te vullen

met € 67.868.000,= in 2024 en € 14.177.000,= in 2025. Daarmee daalt het Eigen Vermogen van de

provincie onder de in de Financiële Verordening opgenomen norm van 25Yovan de algemene

dekkingsmiddelen. Daardoor zou de jaarrekening over 2024 zou niet kunnen worden goedgekeurd

als deze volledig conform de begroting zou worden gerealiseerd. Dit past niet bij zorgvuldig

begrotingsbeleid. Doorde storting in de reservein2024 met 1-0 miljoen te verlagen en dit bedrag in

2025 extra te storten wordt dit probleem opgelost. Deze aanpassing staat de ontwikkeling en

uitvoering van het beleid niet in de weg.

Michel Klein

ChristenUnie
Dennis Heijnen
CDA
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Motie binnenstedeliik bouwen

De Provinciale Staten van Noord-Holland bijeen op 6 november 2023

hebben kennisgenomen van de statenvoordracht 52 Begroting2O24;

constateren dat:

uit de begroting 2024 blijkt dat ruimte wordt geboden aan wooninitiatieven aan de

randen van bebouwing waaronder dorpen en kernen;

overwegen dat:

- de provincie heeft afgesproken dat er tot en met 2030 in totaal 184.000 woningen

bijkomen om het woontekort op te lossen;

- in Noord-Holland ruim voldoende locaties beschikbaar zijn om deze woonopgave

binnenstedelijk in te vullen;
- uit onderzoek blijkt dat binnenstedelijk bouwen vanuit integraal maatschappelijk

perspectief kosten-effectiever is dan bouwen in het buitengebied

(bron: 2023 Decisio en Metafoor Ruimtelijke Ontwikkeling);

- b¡j bouwen in het buitengebied grond geschikt gebied voor landbouw en natuur

verloren gaat en we zuinig moeten omgaan met ruimte voor onder andere

klimaatadaptatie, biodiversiteit, voedselproductie en de energietransitie;

- de ladder voor duurzame verstedelijking landelijk blijft gelden waarbij in principe

binnen bestaand bebouwd gebied wordt gebouwd en alleen gemotiveerd daarvan

kan worden afgeweken;

verzoeken Gedeputeerde Staten om:

- de ladder voor duurzame verstedelijking onverkort toe te passen bij woon-initiatieven

aan de randen van bebouwing;
- alleen nieuwe uitleggebieden in het buitengebied toe te staan indien er aantoonbaar

geen haalbare binnenstedelijke alternatieven zijn en er regionale overeenstemming

over de noodzaak bestaat.

Laurien Berkvens

(D66)

Michel Klein

(cu)
Jaap Hollebeek
(PvdD)
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Motie regionale energiestrategie is leidend b¡j zonneparken
De Provinciale Staten van Noord-Holland bijeen op 6 november 2023

hebben kennisgenomen van de statenvoordracht 1-0 Begroting2024;

fv'ì

constateren dat:
o het rijk afspraken gaat maken met de provincie om vanaf L januari 2024 geen nieuwe

grootschalige zonneparken op landbouwgrond meer toe te staan;
o er in de Regionale Energie Strategieën in Noord-Holland enkele grootschalige zonneparken

staan opgenomen;
o deze zonneparken nodig zijn om de klimaatdoelen te halen en daarom deze nieuwe afspraken

op gespannen voet staan met zowel de klimaatdoelen als het coalitieakkoord, waar staat dat
de huidige oanpok (de aanpak voor de extra maatregelen) in het koder van de Regionole

Energiestrategieën (RES'en) wordt voortgezet;

zijn von mening dat:
o boeren het al zwaar genoeg krijgen met de landbouwtransitie en de provincie ze niet zomaar

moet afsnijden van alternatieve duurzame verdienmodellen;
o het halen van onze klimaatdoelen niet op het spel gezet mag worden;
. een betrouwbare overheid zorgvuldig omgaat met nieuwe eisen in het RES-proces;

drogen Gedeputeerde Stoten op om:
. zonneparken op landbouwgronden die al in de planfase zitten gewoon doorgang te laten

vinden;
o te inventariseren welke landbouwgronden onder welke voorwaarden nog wel in aanmerking

kunnen komen voor nieuwe zonneparken;
o te inventariseren wat het voor het halen van de klimaatdoelen betekent om geen nieuwe

zonneparken op landbouwgrond meer toe te staan;
o te inventariseren of het aanleggen van zonneparken op daken in Noord-Holland voldoende

oplevert om onze klimaatdoelen te halen;
o bovenstaande te rapporteren aan Provinciale Staten bij de eerstvolgende behandeling van de

RES'en;

en gaan over tot orde van de dag.

Emre Kanik (D66) Julia Schneemann (Volt)
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Motie deelmobiliteit in beleid

De Provinciale Staten van Noord-Holland bijeen op 6 november 2023
hebben kennisgenomen van de statenvoordracht 52 Begroting2024;

constateren dot:
o de wet personenvervoer stamt uit 2000;

o de definitie van wat openbaar vervoer is niet breed wordt opgevat;
o er in Noord-Holland bus- en treinlijnen onder druk staan;
o deelmob¡liteit (deelauto's- of scooters) op dit moment niet kan worden opgenomen in

de concessie;

overwegen dat:
¡ deelmobiliteit als onderdeel van de concessie eraan bij kan dragen om plekken

bereikbaar te houden;
. samenwerking tussen aanbieders van deelmobilíteit en concessiehouders wenselijk is;

verzoeken het college:
. bij het IPO erop aan te dringen om te lobbyen bij het rijk om de wet personenvervoer te

herijken en samenwerken met aanbieders van deelmobiliteit in de concessie mogelijk te
maken;

¡ zelfstandig te lobbyen bij het rijkvoor het herijken van de wet personenvervoer en

deelmobiliteit in de concessie mogelijk te maken;

en gaan over tot de orde van de dag
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Motie Doorzetten van steun voor wilde dieren in nood

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november2023, ter behandeling van

agendapunt Begroting 2024;

constaterende dat:

er een noodkreet afgelopen week is gepubliceerd vanuit Dierenbescherming, met een oproep aan

o.a. de provincies om opvangcentra voor wilde dieren in nood te structureel te steunen;l

er in Noord-Holland brede steun is voor de ondersteuning van opvangcentra die wilde dieren in

nood helpen;

in november 2O22 een motie door Provinciale Staten is aangenomen, waarin is opgeroepen samen

met andere overheden en de wildopvangsector structurele financiering van wildopvangcentra in

Noord-Holland te verkennen. Deze motie is nog niet uitgevoerd;2

dat de Raad voor Dieraangelegenheden (RDA) een rapport3 heeft gepubliceerd waarin ze

overheden adviseert om continuiteit van de zorg voor wilde dieren te regelen via structurele

financiering en dat de provincie een belangrijke rol kan spelen;

het bedrag van in totaal €200.000 in de vorige collegeperiode was gereserveerd voor de opvang

van wilde dieren in nood, maar voor deze periode niets is vrijgemaakt;

overwegende dat:

de provincie dierenwelzijn belangríjk zegt te vinden;

wildopvangcentra belangrijke maatschappelijke diensten voor Noord-Holland leveren door het

bieden van hulp aan wilde dieren in nood, door het geven van natuureducatie en het bieden van

een plek aan jongeren en mensen met een rugzakje;

provincie Noord-Holland in vorige periode erkende dat de wildopvangcentra belangrijke

maatschappelijke diensten leveren voor de provincie en dat de provincie een taak heeft om de

wildopvangcentra te ondersteunen;

de bovenlokale, regionale en verbindende functie én natuurbeschermende rol van de provincie

past bij dit gemeentegrenzen overstijgende vraagstuk. Bovendien gaat de provincie over toezicht

en ontheffingen voor wildopvangcentra;

er geen nieuwe feiten zijn die zouden rechtvaardigen dat de provincie haar steun voor

wildopvangcentra voor komende jaren stopt;

de provincie ook vanuit het principe van behoorlijk bestuur in ieder geval een bedrag voor 2O24

zou kunnen vrijmaken voor de wildopvangcentra, in afwachting van verdere afspraken over

financiering;a

gehoord de discussie,

roepen GS op

totdat er verdere afspraken zijn over financiering voor wildopvangcentra, in ieder geval voor de

begroting van 2024 60.000 euro vrij te maken voor steun aan Noord-Hollandse opvangcentra;

cie dekking te zoeken in bijvoorbeeld het programma Natuur en Landelijk Gebied, onderdeel

Waterrecreatie;

en gaan over tot de orde van de dag

lnes Kostic

Partij voor de Dieren
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Motie Doden van dieren geen voorvìraarde stellen voor schadevergoeding

provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november2023, ter behandelingvan de

Begroting 2024;

constaterende dat:
- in het Coalitieakkoo rd 2O23-2027 Verbindend vooruit! is opgenomen dat wordt ingezet op

preventieve en diervriendelijke maatregelen bij gewas- en natuurbescherming;

- in het coalitieakkoord staat dat dierenwelzijn belangrijk is en dat de coalitie aandacht houdt voor

dierenwelzijn als belangrijke waarde in handelen en beieid;

- volgens de Beleidsregel Tegemoetkoming schade van de provincie NH1, moet - wanneer

toegestaan - minimaal twee keer per week een bejagingsactie hebben plaatsgevonden om in

aanmerking te komen voor schadevergoeding;

- een verjagingsactie hetzelfde is als 'aan verjaging ondersteunend afschot', wat betekent: het

doden van dieren bij verjaging;

overwegende dat:

- boeren nu dus dieren móeten proberen te doden om in aanmerking te komen voor

schadevergoed ing;

- verjagen zonder kogels wel degelijk ook mogelijk is, zie bijvoorbeeld het rapport van de provincie

Utrecht "lnnovaties voor ganzenwering en innovaties"2;

- serieuze ¡nzet op preventie en dierenwelzijn betekent dat boeren die kiezen voor het niet-doden

van dieren en inzetten op niet-dodelijke methodes, niet worden benadeeld;

gehoord de discussie,

roepen GS op

om te verkennen hoe boeren die enkel niet-dodel¡jke middelen gebruiken om dieren te verjagen

ook in aanmerking kunnen komen voor schadevergoeding;

hierover zo snel mogelijk te rapporteren aan PS;

en gaan over tot de orde van de dag.

2..nì=lo Jonge^ ß*þ

Volt bw^t{q066

lnes Kostic
Partij voor de Dieren

Julia Schneemann
Volt
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Statenf ractie Noord-Holland

Motie plantaardig verbindend vooruit

VERWORPEN
{Jw$to

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter behandeling

van de BegroTing2OZ[;

constaterende dat:

- uit de recente inwonersraadpleging bleek dat zowel inwoners van stad als platteland

vinden dat zorgen voor een gezonde leefomgeving, het oplossen van de problemen

rondom water en het verbeteren van de natuur prioritaire inspanningen moeten zijn van

Provincie Noord-Holland;1
- de huidige provinciale plannen voor het oplossen van de problemen in het landelijk

gebied (PPLG) onvoldoende zijn bevonden door het Rijk en de provincie de plannen moet

aanscherpen;
- uit meerdere nationale en internationale onderzoeken blijkt dat overheden effectief aan

deze doelen kunnen bijdragen door meer in te zetten op transitie naar plantaardige

teelten voor menselijke consumptie en voor de bouw (eiwittransitie) en dat dit tevens bij

kan dragen aan voedselzekerheid en een noodzakelijke stap is in het oplossen van de

klimaat- en natuurcrisis;z:+so7

- Wageningen onlangs vaststelde dat de eiwittransitie positieve gevolgen heeft voor de

gezondheid, milieu en dierenwelzijn, en geen negatieve impact op leefbaar inkomen van

werknemers. Met de transitie naar meer plantaardig zouden overheden miljarden

kunnen besparen;8e

- de transitie naar meer plantaardige en minder dierlijke teelten ook voor de nieuwe

coalitie een doel is;

- deze transitie volgens de wetenschap minstens zo belangrijk is als de energietransitie en

dus een minstens zo'n serieuze langetermijnaanpak en budget vergt;

overwegende dat:

- de transitie naar plantaardige teelten miljarden aan baten kan opleveren;lO

- Noord-Holland belangrijke kennisinstellingen en bedrijven heeft die Noord-Holland een

koploper op dit gebied kunnen maken, met voordelen voor burgers en boeren;

- Denemarken door alle (financiële) maatschappelijke voordelen van de transitie naar

plantaardig een actieplan heeft gemaakt om de transitie te versnellen;l1

- voor 2023-2024 de provinciale bijdrage voor de eiwittransitie in het kader van de

Voedselvisie begroot is op 350.000 euro, maar vanuit de nieuwe coalitie nog niets extra is

vrijgemaakt voor korte en lange termijn;

t https://www.noord-holland.nl/Onderwerpen/Landelijkjeb¡ed/Documenten/Eindrapport-inwonersraadpleging.pdf
2 https://www.univers¡teitleiden.nl/nieuws/2022/0l/hoe-plantaard¡g-eten-niet-alleen-onze-co2-voetafdruk-verkleint-maar-ook-de-co2-
opname-vergroot
3 https://www.univers¡teitle¡den.nl/nieuws/2022/11/een-ander-d¡eet-helpt-bij-voedselcrises-zoals-tijdens-de-oorlog-in-oekraine
a https://www.wur.nl/nl/onderzoek-resultaten/onderzoekprogrammas/onderzoeks-en-lnvester¡ngsprogrammas/eiwittransit¡e.htm
s https://www.chathamhouse.orC/2O2UOzfiood-system-¡mpacts-biodivers¡ty-loss/summary
6 https://www.theguardian.com/environment/2O2I/fehl03/plant-based-diets-crucial-to-saving-global-wildlife-says-report
7 https://www.ox.ac.uk/news/2019-10-29-plant-based-foods-are-goodr-both-health-and-environment
8 https://edepot.wur. n11638736
e https://www.trouw.nl/duurzaamheid-economie/meer-plantaardig-eten-kan-8eld-opleveren-b44f8a06/
10 https://www.trouw.nl/duurzaamheid-economie/meer-plantaard¡g-eten-kan-geld-opleveren-b44f8a06/
11 https://www.foodagribusiness.nl/denemarken-komt-met-act¡eplan-voor-plantaardig-voedsel/



roepen GS op

(n 9s
er ook nog weinig concreets is opgenomen voor stimuleren van het gebruik van teelten

voor de bouw en isolatie, ondanks dat hiermee belangrijke doelen gehaald kunnen

worden en er een potentieel nieuw verdienmodel is voor de boeren;

om binnen provinciale mogelijkheden en naarvoorbeeld van de energietransitie met een

plan te komen waarmee de transitie van dierlijke teelten naar plantaardige teelten in de

hele keten wordt gestimuleerd;

hierin ook uit te werken hoe plantaardige teelten tot een goed verdienmodel voor boeren

kunnen leiden;
hiervoor een passend budget te vinden;
dit alles zo snel als ambtelijk mogelijk te integreren in het PPLG en aan PS voor te leggen;

en gaan over tot de orde van de dag.

lnes Kostic
Partij voor de Dieren
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Partij voor
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Statenf ractia N oord-Holla nd

Motie Sluit producten uit de intensieve veehouderij uit bij promotie van lokale producten

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter behandeling

van de Begroting 2024;

constaterende dat:

- GS heeft voornemens is om lokale producten uit de landbouw meer te promoten;

- dit ook onder Voedselvisie een ambitie is, maar de Voedselvisie duidelijk ook kiest voor

dierenwelzijn, zoveel mogelijk natuurinclusief, etc.;

- GS in de commissie Landelijk gebied van t2 oktober 2023 desgevraagd desondanks

aangaf lokale producten uit de intensieve veehouderij hierbij niet uit te sluiten, dus ook

te stimuleren;

- de intensieve veehouderij in Noord-Holland bestaat uit jaarlijks ¡n totaal bijna 11 miljoen

dieren (voornamelijk kippen);

overwegende dat:

- de toelichting bij artikel6.34 lntensieve veehouderij in de Omgevingsverordening Noord-

Holland 2020 juist luidt dat "de intensieve veehouderij kan een grote impact hebben op

de leefomgeving, door bijvoorbeeld geurhinder, uitstoot van fijnstof, ammoniak,

zoönosen en endotoxinen. Ook is dierenwelzijn een onderwerp dat tot maatschappelijke

discussies leidt. Om die redenen is een vergroting van het aandeel intensieve veehouderij

niet gewenst.";

- de provincie dus zelf de schade van intensieve veehouderij aan onze leefomgeving en

dierenwelzijn erkent;

- meer dan 60% van Nederland van alle politieke achtergronden een verbod op intensieve

veehouderij steunUl

- het tegen provinciaal beleid en maatschappelijke wensen en doelen ingaat om producten

u¡t de intensieve veehouderij te promoten. Dat tevens geen efficiënte besteding is van

maatschappelijk geld;

gehoord de discussie,

roepen GS op:

om producten uit de intensieve veehouderij2 zoveel mogelijk uit te sluiten bij de

promotie van lokale producten;

en gaan over tot de orde van de dag.

lnes Kostic

Partij voor de Dieren

I https:i/www.dierenrecht.nVnieuwsartikelen/meerderheid-kiezers-wil-kleinere-veestapel-en-meer-plantaardige-voeding
2 Volgens definitie van de Omgevingsverordening

AANGEHOUDEN
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Partij voor
de Dieren VERWORPEN

Statenf ractie N oord- Holla nd

Motie Slim omgaan met maatschappelijk geld: promotie biologische lokale producten
provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter behandeling

van de Begroting 2024;

constaterende dat:

- GS voornemens is om lokale producten uit de landbouw meer te promoten;

- dit ook onder Voedselvisie een ambitie is, maar de Voedselvisie duidelijk ook kiest voor

dierenwelzijn, zoveel mogelijk natuurinclusief, milieuvriendelijk, etc.;

- GS in de commissie Landelijk gebied van 12 oktober 2023 desgevraagd desondanks

aangaf lokale producten die niet duurzaam zijn hierbij niet uit te sluiten, dus ook te

stimuleren;

overwegende dat:

- uit de recente inwonersraadpleging bleek dat zowel inwoners van stad als platteland

vinden dat zorgen voor een gezonde leefomgeving, het oplossen van de problemen

rondom water en het verbeteren van de natuur prioritaire inspanningen moeten zijn van

Provincie Noord-Holland;1
- de provincie er qua biodiversiteit, waterkwaliteit en klimaat niet goed voor staat, maar

wel doelen op dat gebied in een relatief korte tijd moet gaan behalen;23

- het tegen provinciaal beleid en maatschappelijke wensen en doelen ingaat om producten

die niet duurzaam zijn actief te promoten;

- het promoten van niet duurzame producten geen slimme, efficiënte en kosteneffectieve

besteding is van maatschappelijk geld;

gehoord de discussie,

roepen GS op:

om zoveel mogelijk alleen producten te promoten die komen van bedrijven die

natuurinclusief en/of biologisch werken, in lijn met provinciale ambities;

en gaan over tot de orde van de dag.

lnes Kostíc

Partij voor de Dieren

t https://www.noord-holland.nl/Onderwerpen/Landeli.ik-gebied/Documenten/Eindrapport-inwonersraadpleging.pdf
2 htçs ://cij fers.noord-holland.nVcontent/bredebasismonitor
3 https://www.consultancy.nVnieuws/43129l-noord-holland-lijkt-klimaatafspraak-voor-2030-niet-te-gaan-halen



Partij voor
de Dieren
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Volt ¡û-,otf roVERWORPENStatenf ractie Noord- Holland

Motie geen uitbreiding intensieve veehouderij
Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter behandeling

van de Begroting 2024;

constaterende dat:

er een wetenschappelijk consensus bestaat over de buitenproportioneel grote schade die

intensieve veehouderij toebrengt aan o.a. het milieu, gezondheid, natuur, dierenwelzijn
en water;

de Omgevingsverordening Noord-Holland nieuwvestiging van intensieve veehouderij om

die reden niet meer toestaat;l

de toelichting van de provincie bij het betreffende artikel luidt: "de intensieve

veehouderij kan een grote impact hebben op de leefomgeving, door bijvoorbeeld
geurhinder, uitstoot van fijnstof, ammoniak, zoönosen en endotoxinen. Ook is

dierenwelzijn een onderwerp dat tot maatschappelijke discussies leidt. Om die redenen

is een vergroting van het aandeel intensieve veehouderij niet gewenst.";

de Omgevingsverordening Noord-Holland uitbreiding van bestaande intensieve

veehouderij nog wel toestaat, terwijl daar logischerwijs dezelfde impact op de

leefomgeving en maatschappelijke kritiek als bij nieuwvestiging voor geldt;

er in Noord-Holland per jaar in totaal bijna 1-1 miljoen dieren in de intensieve veehouderij
worden gebruikt en geslacht;

overwegende dat:

- de Omgevingsvisie en Voedselvisie duidelijk een weg inslaan naar natuurinclusieve en

meer regionale landbouw;

- de Voedselvisie een transitie van het voedselsysteem voorstaat, waarbij deze vanuit
ecologisch oogpunt ook voordelig moet zijn voor bodem, water, biodiversiteit, klimaat en

dierenwelzijn;

- verdere uitbreiding van intensieve veehouderijen in Noord-Holland niet past in de

transities die we met boeren en burgers willen maken en ten koste gaat van ruimte voor
boeren die de transitíe maken naar natuurinclusieve, biologische, dierwaardige en meer
plantaardige la ndbouw;

- Noord-Holland een voorbeeldfunctie kan vervullen, omdat de intensieve veehouderij hier
makkelijker kan worden afgebouwd;

- een meerderheid van Nederlanders van alle politieke achtergronden af wilvan de

intensieve veehouderij2 en in 2020 meerdere Politieke Jongeren Organisaties Noord-

Holland per brief hebben opgeroepen om de intensieve veehouderij af te bouwen;

- uitbreiding van bestaande intensieve veehouderijen niet past in tijden van klimaat-,
natuur- en stikstofcrises;

verzoeken GS:

1 Art¡kel 6.34, lid 1 OVNH2O2O: "Een ruimtelijk plan voorziet niet in de vestiging van intensieve veehouderij of de al dan n¡et gedeeltelijke omschakeling van

bestaande ãgrarische bedrijven naar intens¡eve veehouder¡j."
? https://proveg.com/nl/wat-vindt-nederland-van-de-eiwittrans¡tie/
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om zo snel als (juridisch) mogelijk met een voorstel te komen voor de aanpassing van art.

6.34 Omgevingsverordening, om de uitbreiding van bestaande intensieve veehouderij
niet meer toe te staan;

met intensieve veehouders in gesprek te gaan om te inventariseren wat zij nodig hebben

om de stap te maken naar extensivering en natuurinclusíeve kringloopveehouderij of
omschakeling naar andere vormen van landbouw, en daarover zo snel mogelijk bij PS te
rapporteren;

en gaan over tot de orde van de dag.

lnes Kostic

Partij voor de Dieren
Julia Schneemann
Volt



Partij voor
de Dieren

lnes Kostic

Partij voor de Dieren

VERWORPEN
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P+-i ro.$t*tenl¡actie Naard*Holland

Motie Problemen niet verplaatsen, maar oplossen

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter behandeling

van de Begroting 2024;

constaterende dat

de provincie wil bereiken dat de landbouwsector ¡n het algemeen en de bollensector in
het bijzonder verduurzaamtl;
de provincie via aankoop van grond verplaatsing van o.a. gangbare bollenboeren mogelijk
maakt, bijv. om de waterkwaliteit en natuur te beschermen en NNN te realiseren op de

oude locatie;
dit veelal gangbare - niet zijnde biologische - bollenboeren zijn, die veel

bestrijdingsmiddelen gebruiken en daarmee bodem, water en lucht vervuilen;

overwegende dat:

de provincie met haar grondposities een instrument in handen heeft om beleidsdoelen te
realiseren;
het gezien alle opgestapelde problemen op het gebied van bijvoorbeeld waterkwaliteit en

natuur niet verstandig en niet kosteneffectief is om problemen alleen te verplaatsen;

gehoord de discussie,

roepen GS op

bij verplaatsing van gangbare agrarische ondernemers in gesprek te gaan over de

mogelijkheden voor vergroening van de bedrijfsvoering richting natuurinclusief en/of
biologisch;
te verkennen of en op welke manier de provincie in zulke gevallen boeren zou kunnen

ondersteunen in die transitie, zodat problemen niet alleen worden verplaats!
hierover zo snel als ambtelijk mogelijk bij PS verslag te doen;

en gaan over tot de orde van de dag.

k" i tk \n^,o 
^
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I Begroting 2024, blz. 66
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Statenlra¿lia Ncorcl-Halland

Motie Slimmere impuls voor biolog¡sche sector

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2O23, ter behandeling
van de Begroting 2024;

constaterende dat:

De provincie, het Rijk en Europa het belang van biologische landbouw onderkennen, wat
onder meer blijkt uit:

o zowel op Europees als op landelíjk niveau doelen zijn gesteld om het biologisch
landbouwareaal te vergroten, in het belang van o.a. gezondheid en leefomgeving;

o PS biologische teelt wil stimuleren, maar het biologische areaal aljaren
nauwelijks groeiUl

o de provincie doelen op het gebied van biodiversiteit, gezondheid en

waterkwaliteit moet bereiken en biologische teelt daarbij helpt;
o de provincie lokale en duurzame producten wil stimuleren;

uit de recente inwonersraadpleging bleek dat zowel inwoners van stad als platteland
vinden dat zorgen voor een gezonde leefomgeving, het oplossen van de problemen
rondom water en het verbeteren van de natuur prioritaire inspanningen moeten zijn van
Provincie Noord-Holland;2

overwegende dat:

onze Noord-Hollandse biologische boeren aangeven dat de inzet van de provincie tekort
schiet om de transitie goed van de grond te krijgen, wat onder meer blijkt uit:

o biologische boeren zoals De Lepelaar aljaren zeer professioneel en ínnovatief
werken, het goede voorbeeld laten zien, en bijdragen aan goed werkgeverschap,

opleidings- en ontwikkelingsplekken, sociale cohesie en provinciale doelen, maar
daarvoor in het huidige systeem te vaak eerder worden bestraft dan beloond;

o het huidíge systeem van beleid en wet- en regelgeving uitgaat van gangbare

landbouw als norm en biologische boeren vaak in het nadeel zijn en meer of
hetzelfde moeten betalen als gangbare bedrijven;3

o de inzet van de provincie om biologische landbouw naar een hoger niveau te
tillen aljaren beperkt is tot een aantal pilots en projecten, waarbij boeren die het
vaak al druk hebben op hun bedrijf ook de kar moeten trekken om de transitie
naar biologisch te versnellen;

o de provincie onlangs heeft geïnvesteerd in een sterkere biologische korte keten in
Noord-Holland, maar daar te veel uitvoeringslast bij boeren legt;

o boeren hiertoe bereid zijn, maar aangeven dat een beter doordacht plan over
organisatie en financiering nodig is;

o de biologische boeren aangeven aan dat een sterke biologische korte keten alleen

kan bij een goede infrastructuur, zoals de organisatie van een foodhub;

de biologische boeren tevens aangeven dat de provincie echt kan bijdragen aan de

transitie door heldere ambities te formuleren, serieuze instrumenten in te zetten en

I Begrot¡ng 2024, blz. 66

'z 
https://www.noord-holland.nl/Onderwerpen/Landel¡ik_gebied/Documenten/Eindrapport_inwonersraadpleging.pdf

3 https://www.delepelaar.com/nieuws/opinie
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actieve bemoeienis bij grondzaken ten faveure van biologische ondernemers;a

de huidige provinciale plannen voor het oplossen van de problemen in het landelijk
gebied (PPLG)onvoldoende zijn bevonden door het Rijk en de provincie de plannen moet
aanscherpen;

gehoord de discussie,

roepen GS op:

lnes Kostic
Partij voor de Dieren

in gesprek met de biologische boeren in Noord-Holland uit te zoeken wat er nodig is om
de biologische korte keten naar een hoger plan te tillen;
de uitkomsten daarvan, met een eventueel bijbehorend financieel voorstel, zo snel als

ambtelijk mogelijk te integreren in het PPLG;

en gaan over tot de orde van de dag.

fr.-c,r*J.-c

(ç
0 (S",6'.

a De afgelopen jaren hebben is de provincie te afhoudend geweest op momenten dat de grondpositie
van biologische boeren werd geschaad. Zo greep een biologisch bedrijf bij aankoop van een extra
biologisch bedrijfje mis, omdat zij eerr bod deden onder voorbehoud van financiering. De gangbare

veeteler die alle grond in de regio opl<oopt hoefde dat niet.
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Statenf ractie Nocrd-llollend

Motie Biologische bollen in plaats van bloemen

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter behandeling

van de Begroting 2024;

constaterende dat

zowel op Europees als op landelijk niveau doelen zijn gesteld om het biologisch
landbouwareaal te verhogen, in het belang van o.a. gezondheid en leefomgeving;
de provincie wil bereiken dat de bollensector verduurzaamt en biologische teelt wil
stimuleren;1
minder dan I% van de bollenteelt op dit moment biologisch is, en dit aljaren nauwelijks
verbeterU
de provincie doelen op het gebied van biodiversiteit, gezondheid en waterkwaliteit moet
bereiken en biologische teelt daarbij helpU

uit de recente inwonersraadpleging bleek dat zowel inwoners van stad als platteland

vinden dat zorgen voor een gezonde leefomgeving, het oplossen van de problemen
rondom water en het verbeteren van de natuur prioritaire inspanningen moeten zijn van

Provincie Noord-Holland;2
de provincie lokale en duurzame producten wil stimuleren;

overwegende dat:

de provincie zegt de afzet van biologische bloembollen te willen stimuleren;
de provincie met haar inkoopbeleid een positieve bijdrage kan leveren aan de afzet van

biologische bloembollen, door het geven van bloemen bij verschillende provinciale

gelegenheden te vervangen door het geven van biologische bloembollen;
de huidige inkoop van bloemden door de provincie geen biologische, 100%

bestrijdingsmiddelenvrije bloemen ga ra ndeert;

gehoord de discussie,

roepen GS op

om te regelen bij installatie van Staten- en commissieleden, bij bijzondere gelegenheden,

provinciale vieringen en feestelijkheden, Noord-Hollandse biologische bloembollen of
biologische bloemen worden gegeven. Dit zo snel mogelijk te doen, en in ieder geval

zodra de lopende contracten aflopen;
om in gesprekken met gemeenten, bijvoorbeeld in het kader van PPLG, het idee neer te
leggen om eventueel ook biologische bollen te kopen voor bijvoorbeeld openbaar groen;

en gaan over tot de orde van de dag,

lnes Kostic
Partijvoor de Dieren

1 Begroting 2024 blz. 66
2 https://www.noord-holland.nl/onderwerpen/Landelijk*gebied,/DocumentenlEindrâpport_inwonersraadpleB¡ng.pdf
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Statenf ractie Noord-Holland

Motie Krimp Schiphol

$P. VERWCRPEN
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Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter behandeling van de

Begroting 2024;

constaterende dat;
- provincie Noord-Holland zich heeft gecommitteerd aan het op tijd en in samenhang aanpakken van de

klimaat- en biodiversiteitscrisis;
- Noord-Holland niet op koers ligt om de eigen geformuleerde klimaatdoelstellingen tijdig te realiseren;

- steeds meer burgers, ambtenaren en wetenschappers de straat op gaan en naar de rechter stappen
om meer actie van overheden te eisen;

overwegende dat:
- om de opwarming van de aarde te beperken tot maximaal 1,5"C een sterke krimp van het vliegverkeer

is vereist;
- de luchthaven Schiphol in de top van landelijke piekbelasters NOx-uitstoot staatl en een grote bijdrage

levert aan de klimaat- en natuurcrisis;
- de Randstad in het lijstje van gebieden met meest vervuilde lucht in Europa staat, waarbij rond

Schiphol en Amsterdam de gezondheidsrisico's hoog zijn en kinderen extra gevaar lopen2;

- korte vluchten kunnen worden vervangen door snelle, comfortabele en betaalbare treinverbindingen;
- er op Schiphol in 2O2! 267.000 vluchten waren3 maar er verzuimd is dit positieve Corona-effect vast te

houden;
- Noord-Hollanders in het publieksonderzoek ten behoeve van de Omgevingsvisie Noord-Holland

hebben aangeven het 'verbeteren van de luchtkwaliteit'van zeer groot belang te vinden en deze

opgaven te verkiezen boven economische doelen, waaronder meer vluchten op Schiphola;

- uit de recente inwonersraadpleging bleek dat zowel inwoners van stad als platteland vinden dat

zorgen voor een gezonde leefomgeving en het verbeteren van de natuur prioritaire inspanningen

moeten zijn van Provincie Noord-Holland;s

gehoord de discussie,

spreken Provinciale Staten uit:

het Rijk op te roepen om het aantal vliegbewegingen op Schiphol te verlagen naar maximaal 300.000

uiterlijk in 2030, en meer te investeren in het treinnetwerk;
deze wens van PS vervolgens per brief naar het Rijk (ministerie van lnfrastructuur en Waterstaat) en

de Tweede Kamer over te gaan brengen;

en gaan over tot de orde van de dag

lnes Kostié Remine Alberts
Partij voor de Dieren SP

r22l4353obiilaqe1-topl00-van-stikstofoxidm-bromen-nox"als-n02.Þdl(g!E!hç¡4¡l)
r Rüdstad bij vuilste gebied€n Europa: 'lk zou wonen in Amstcrdm zeker niet æiladn' I RTL Nieuws
I Hoeveel vliesbewegingen ziln er vm en na Nederlæd? (cbs.nll
a Publieksondeuoek Omgevingsvisie - oÞguç!@h¿nÊ!øfla!!
5 https://\¡Mv.noord-holland.nl/Ondenverpen /Landelijkjebied,Docr¡m€nte¡/Eindtapporl-inwonersraadpleging.pdf
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Motie Geen natuurvergunning voor Schiphol

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter behandeling

van de Begroltng2024;

constaterende dat:

Schiphol op 26 september jl. een natuurvergunning heeft verkregen tot maximaal 500.000

vliegbewegingen per jaa r;1

Schiphol boeren heeft uitgekocht om stikstofruimte te winnen voor de vergunning, terwijl

deze uitruil van ammoniak voor stikstofoxiden van de luchtvaart dubieus is;

in de Tweede Kamer een motie is aangenomen, waarin werd verzocht pas de

natuurvergunning te verstrekken wanneer 'de luchtvaart op een eerlijke manier bijdraagt aan

het oplossen van het stikstofprobleem en aan alle nationale en internationale voorwaarden is

voldaan' en dat deze motie controversieel is verklaard door de Tweede Kamer;

overwegende dat:

- we ons in een natuur- en klimaatcrisis bevinden die hoge maatschappelijke kosten met zich

meebrengt;
- de provincie wettelijk als een van de hoofdtaken heeft om de natuur te beschermen;

- de termijn om formeel beroep aan te tekenen reeds verstreken is;

- het ondanks dat toch mogelijk is om een signaal af te geven;

gehoord de discussie,

verzoeken het college van Gedeputeerde Staten:

- om als Provincie Noord-Holland bij het Rijk aan te geven tegen de verleende

natuurvergunning van Schiphol te zijn;

en gaan over tot de orde van de dag.

lnes Kostic

Partij voor de Dieren

Julia Schneemann

Volt

t https ://www. rvo. n l/sites/d efa u ltlfi I es/2023 -

09/Definitief %Z}Besluit%20Exploitatie%20Luchthaven%205chiphol%20Geredigeerd%ZO-

%20Sch i ph ol %20 Airport%2OZ\YoZoseptembera/o2}ZO23. pdf



D66
noord-holland

Partij voor
de Dieren
Statenf ractie Nærd-Holland

lnes Kostic Emre Kanik

Partij voor de Dieren 066

IVS 6-.r-'Lrz3

parut t"Volt
'ffi t 5-c¿

Mot¡e Handhaaf energiebesparing bij bedriiven

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter behandeling van de

Begroting 2024;

constaterende dat;

- energiebesparing cruciaal is om (haalbaar en betaalbaar) de opwarming van de aarde onder 1",5 graden

Celsius te houden;
- Noord-Holland op de derde plaats staat qua energieverbruik van Nederland en afgelopen tien jaar

geen noemenswaardige daling te zien is in het energieverbruik;1

- dit ondanks het feit dat de Wet milieubeheer sinds 1993 een energiebesparingsplicht kent. Op 1

januari 2008 is deze energiebesparingsplicht gedefinieerd als de plicht voor organisaties om alle

energiebesparingsmaatregelen te nemen die zich binnen 5 jaar of minder terugverdienen. Dit geldt

voor bedrijven én instellingen die meer dan 50.000 kWh stroom of 25.000 m3 aardgas verbruiken;2

- toezicht en handhaving op de energiebesparingsplicht, en de daarbij behorende informatie- en

onderzoeksplicht, belegd is bij de 29 regionale omgevingsdiensten.3

- de provincie het bevoegd gezag is voor het toezicht en handhaving op grotere bedrijven, in totaal

ongeveer 160;
- PS nog geen jaarlijkse inzicht krijgt in hoeveel van die bedrijven voldoen aan de wettelijke

energiebesparingsplicht;
- Er een Energiebesparingsakkoord Noord-Hollandse bedrijven ?022-2025 is, maar Provinciale Staten

daar nog geen enkele update van heeft gekregen wat dit aan besparing oplevert;

overwegende dat:

- iedereen tijdig zijn eerlijke deel aan het leefbaar houden van Noord-Holland moet leveren;

- in 2O2L slechts 9/o van de bedrijven in Noord-Holland volledig voldeed aan de al jaren bestaande

wettelijke plicht om energie te besparen;

- hier wel een enorm potentieel aan energiebesparing ligt. De provincie Overijssel in samenwerking

met de Omgevingsdiensten concludeerde onlangs: "Onderzoek heeft aangetoond dat één

toezichthouder een energiebesparing kan opleveren die gelijk staat aan de plaatsing van vijf

windmolens. Dat is een enorm potentieel, die momenteel nog niet wordt benut."

- de provincie wil dat bedrijven pas in 2026 aan de energiebesparingsplicht voldoen, terwijl de plicht

al zeker 15 jaar geldt;

gehoord de discussie,

roepen GS op:
- jaarlijks aan PS te rapporteren over het percentage bedrijven dat aan de energiebesparingsplicht

voldoet;
- bij de actualisatie van het Actieprogramma Klimaat aan PS te rapporteren of en op welke wijze

meer inzet op handhaving op de energiebesparingsplicht mogelijk is, zodat bedrijven sneller aan

de al jaren bestaande energiebesparingsplicht gaan voldoen;

en gaan over tot de orde van de dag.

Julia Schneemann
Volt

t https://ciifers.noord-holland.nl/dashboard/dashboard-brede-basismonitof/energieverbruik

'zhttps://informatieplichtenergiebesparing.nl/over-de-wet-m¡l¡eubeheetren-de-
energ¡ebesparingsverplicht¡ng/#:-:te tt=De%2OWel%z}mil¡eubeheer%2Okent%20s¡nds,5%20iaat%z1oP/oz9minder%20terugverdienen.
3 https://www.r¡jksoverhe¡d.nl/actue ellnieuws/2023/06/29/vanal-].-juli-aanscherp¡ng-energiesparingspl¡cht-voor-bedrijven-en-instellingen

AANGEHOUDEN
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Motie Provinciale bijdrage energiebesparing concreet maken

provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter behandeling van de

Begrot¡ng 2024;

constaterende dat;

- provincie Noord-Holland achter de klimaatdoelen van Parijs staat;

- energiebesparing cruciaal is om (haalbaar en betaalbaar) de opwarming van de aarde onder 1,5

graden Celsius te houden en de maatschappij geld bespaart;

- dat wat we besparen ook niet hoeven op te wekken;

- GS in Memorie van Antwoord Begroting 2024 stelt dat het mogelijk is om

energiebesparingsdoelen te ontwikkelen voor de provincie Noord-Holland. Vervolgens kunnen wij

als provincie bepalen hoe we willen bijdragen aan deze doelen en wat andere actoren en partijen

voor rol hebben. Buiten onze directe bevoegdheden, ook wat betreft andere doelgroepen dan

bedrijven, is het per definitie een inspanningsverplichting en geen resultaatverplichting. Tegelijk is

energiebesparing in het Nationaal Plan Energiesysteem (2023lropgenomen als één van de

belangrijkste pijlers en volgens GS "ligt voor de hand om hier met de inspanningen van de

provincie op aan te sluiten";

overwegende dat:

- Noord-Holland op de derde plaats staat qua energieverbruik van Nederland en afgelopen tien jaar

geen noemenswaardige daling te zien is in het energieverbruik;1

- veel gemeentes en provincies concrete energiebesparingsdoelen hebben afgesproken' Zo hebben

o.a. Gelderland en Utrecht eigen provinciale energiebesparingsdoelen;234

- de provincie niet overal controle over heeft, maar wel een brede bijdrage kan leveren aan de

noodzakelijke energiebespa ri ng;s

gehoord de discussie,

roepen GS op:
- om een voorstel te doen voor provinciale energiebesparingsdoelen, waarbij we rekening houden

met klimaatafspraken van Parijs en de mogelijke bijdrage van de provincie bij de

energiebesparingsdoelen van het Nationaal Plan Energiesysteem;

- dit voorstel zo snel mogelijk, maar uiterlijk bij de actualisatle van het klimaatbeleid, aan PS voor te

stellen;

en gaan over tot de orde van de dag.

fY\ rsç / pS d*,,_?a?r
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lnes Kostic
Partij voor de Dieren

Julia Schneemann
Volt

t https://cijfers.noord-holland.nl/dashboard/dashboard-brede-basismonitor/energieverbruik
z https://www.seldersenergìeakkoord.nl/images/uploads/GEA Monitor 2023 def2 1.odf; https://www.geldersenerg¡eakkoord.nl/actueel/Selderse-

klimaatdoelen-wrin gen
3https://www.over¡issel.nl/onderwerpen/economie/ondernemerschap/verduurzamen#:-:texT=Het%ZOdoel%z\vo0r%202023%20¡s,energ¡etransit¡e%20¡n%20

Overijssel%20beter%20aanpakken.
a https://www.provincie-utrecht.nl/onderwerpen/energ¡e-en-kl¡maat/ener8¡etrans¡t¡e-de-provinc¡e-utrecht
s Memorie van Antwoord Begrot¡ng 2024, p.43 onderaan



Partlitroör
dE üisren

lnes Kostic

Partij voor de Dieren

Volt / ?s 6 n-?¿r.3

lo
$tatenfractie N*srd-Hoiland

Motie financiering natuurinclusief bouwen onderzoeken

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter behandeling

van de Begroting 2024;

constaterende dat:

volgens de Omgevingsvisie NH2050 toekomstige ontwikkelingen (verstedelijking, landbouW

klimaatmaatregelen) zoveel mogelijk natuurinclusief moeten zijn om de biodiversiteit in

Noord-Holland op peilte houden;

er in de Begroting vanuit het programma Ruimte en Wonen geen budget beschikbaar wordt
gesteld voor natuurinclusief bouwen;

overwegende dat:

natuurinclusief bouwen bodem, water en lucht schoner en vol leven maakt;

natuurinclusief bouwen de lokale biodiversiteit verbetert en herstelt, ook in de directe

omgeving van het projectgebied;

natuurinclusief bouwen de schade aan de natuur als gevolg van bouwactiviteiten voorkomt;

een natuurinclusieve leefomgeving goed is voor de gezondheid en het welbevinden van

bewoners, kinderen en ouderen;

een natuurinclusieve ruimtelijke inrichting koppelkansen biedt met klimaatadaptieve

maatregelen voor hittestress, wateropvang en het reduceren van luchtvervuiling;

gehoord de discussie,

verzoeken het college van Gedeputeerde Staten:

- zo snel mogelijk te onderzoeken op welke manier de Provincie Noord-Holland een financiële

injectie (bijvoorbeeld via een fonds) kan geven aan natuurinclusief bouwen, en daarover met

een voorstel bij PS te komen bij de bespreking van de Kaderbrief 2025;

en gaan over tot de orde van de dag

Maik de Weerdt

Volt

VERWCRPEN
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Motie natuu rinclusievere bedrijventerreinen

provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter behandeling

van de Begroting 2024;

constaterende dat:

volgens de Omgevingsvisie NH2050 toekomstige ontwikkelingen (verstedelijking, landbouW

klimaatmaatregelen) zoveel mogelijk natuurinclusief moeten zijn om de biodiversiteit in

Noord-Holland op peilte houden;

het niet goed gaat met biodiversiteit in Noord-Holland;1

er in de Begroting vanuit het programma Ruimte en Wonen geen budget beschikbaar wordt

gesteld voor natuurinclusief bouwen;

de provincie Noord-Holland actief beleid voert aangaande bedrijventerreinen;

overwegende dat:

- natuurinclusieve bedrijventerreinen een grote bijdrage kunnen leveren aan het opvangen en

lokaal bufferen van hemelwater en het afuoeren van overtollig water naar reguliere

waterwegen;
- natuurinclusieve bedrijventerreinen kunnen zorgen voor verbetering en herstel van de

biodiversiteiU
- variatie aan flora en fauna bijdraagt aan de gezondheid en het welbevinden van werknemers,

jongeren en ouderen;

- het natuurinclusief inrichten van bedrijventerreinen2 baten als een hogere vastgoedwaarde,

opwaardering van het imago van een locatie en een onderscheidende toekomstbestendige

identiteit met zich meebrengt;

- een natuurinclusieve ruimtelijke inrichting koppelkansen biedt met klimaatadaptieve

maatregelen voor hittestress en het reduceren van luchtvervuiling;

- provincie Zuid-Holland bijvoorbeeld natuurinclusieve bedrijventerreinen stimuleert;3

- natuurinclusief inrichten maatwerk is;

gehoord de discussie,

verzoeken het college van Gedeputeerde Staten:

- te onderzoeken op welke manier de Provincie Noord-Holland meer kan bijdragen aan het

natuurinclusiever inrichten van nieuwe en bestaande bedrijventerreinen, en daarover bij de

actualisering van de Uitvoeringsagenda Economie met een voorstel aan PS te komen;

en gaan over tot de orde van de dag.

Julia Schneemann

Volt

I https://cijfers. noord-holland.nl/content/bredebasisñonìtor
2 https://wwwduurzaamdoornl/meer_over-natuurinclusiêf-bouwen_en-bedrijventerreinen
. ¡ttps,7*ww.zu¡¿-t olla nd. nl/onderwe rpen/gezonde-ve¡l¡ge-leefomgev¡ng/projecten-gezonde-veilige-leefomgevinS/gezonde-bed r¡jventerre¡nêñ/

AANGENOMEN
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Motie Burgerberaad voor het klimaat en biodiversiteit
Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november
agendapunt Begroting 2024;

deling van

constaterende dat:

in het Coalitieakkoord 2023-2027 Verbindend vooruìt! is opgenomen dat burgerparticipatie van

belang is;

in deze begroting geen concreet budget beschikbaar is gesteld voor burgerparticipatie,
bijvoorbeeld in de vorm van een burgerberaad voor het klimaat;
de gedeputeerde in de commissievergadering Leefomgeving heeft toegezegd dat zij ervoor open

staat dat burgers (bijvoorbeeld via een burgerberaad) worden geraadpleegd over invulling
provinciaal klimaatbeleid en dit belangrijk acht in haar beleid;
de klimaatcrisis en biodiversiteitscrisis volgens wetenschap even ernstig zijn en in samenhang

moeten worden aangepakt;
jongeren op verschillende manieren de politiek hebben opgeroepen ze mee te laten denken over
klimaat- en biodiversiteitsbeleid en organisaties als Lab Toekomstige Generaties daarbij proberen

te helpen;1

overwegende dat:

de werkgroep burgerparticipatie Provinciale Staten van Noord-Holland afgelopen periode heeft
geconstateerd dat kennis van inwoners, bedrijven, organisaties en andere overheden leidt tot
beter beleid, uitvoering en andere besluitvorming, en vervolgens heeft geadviseerd om met

nieuwe instrumenten van participatie te gaan experimenteren, zoals met burgerberaad;

er in de provincie Gelderland al een burgerberaad voor klimaat is georganiseerd;23

een burgerberaad voor klimaat bijdraagt aan het verdiepen van de betrokkenheid van burgers bij

de invulling van klimaatbeleid en de uitvoering daarvan, en het inspelen op ideeën en denkkracht

van inwoners bijdraagt aan het formuleren van innovatieve oplossingen die breed worden
gedragen;

de stem van jongeren en toekomstige generaties cruciaal is in klimaatbeleid, aangezien vooral zij

de gevolgen van het beleid zullen moete dragen;

gehoord de discussie,

roepen Gedeputeerde Staten op

te verkennen of, op welke manier, tegen welke kosten en op welke termijn provincie Noord-

Holland een burgerberaad voor de aanpak van de klimaat- en biodiversiteitscrisis zou kunnen

organiseren;

te verkennen op welke manier de stem van jongeren en toekomstige generaties betrokken kan

worden bij de actualisering van provinciaal klimaatbeleid, bijvoorbeeld door samen te werken met

Lab Toekomstige Generaties;

hierbij de werkgroep burgerparticipatie te betrekken;

de conclusies van de verkenning met PS zo snel mogelijk, maar uiterlijk voor de bespreking van de

actualisatie van het Actieprogramma Klimaat te delen;

en gaan over tot de orde van de dag.

Partij voor
de Dieren

lnes Kostic

Partij voor de Dieren
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Maik de Weerdt

Volt

t https://www.naturalis.nllsvstem/files/inline/Manifest%20inclusief%20biilase.pdf; https://labtoekomstipeqeneraties.nl/
, https://www.gelderla nd. nllthemas/duurzaamheid/klimaat/burgerberaad
3 Volge ns o.a. notitie Zuid-H ol la nd: https://www. zu id-hol lan d. n l/pu blish/besl u ¡te n atta ch m ents/beantwoordi n g-motie-990-b u rge rberaad-zui d-hol la nd/notitie-

bu rgerraa d-p rovi n cie-zuid-holl a nd. pdf
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Motie:

'Onderzoek en implementatie van Small Modular Reactors (SMR's) in

Noord-Holland'

provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op maandag, 6 november zoz3,te

Haarlem, ter behandeling van agendapunt ro, 'Begrotin g 2o24en Memorie van Antwoord (VD-52)'

Constaterende dat:
. de inzet op duurzame energie in de provincie Noord-Holland voornamelijk inzet op

wind- en zonne-energie;
. het kabinet kernenergie ziet als nuttige aanvulling op de andere energiebronnen;
. op 24 oktober jl. het amendement Eerdmans/Stoffer is aangenomen op de begroting

van Economische Zaken en Klimaat over middelen voor de ontwikkeling van SMR's;
. door dit amendement er in 2024 in totaal 10 miljoen euro is gereserveerd ten

behoeve van de ontwikkeling van SMR's;
. provincies met dit geld onderzoek kunnen doen naar de ontwikkeling van SMR's,

bijvoorbeeld geschikte locaties en vooruaarden waaronder SMR's kunnen worden
gebouwd.

Overwegende dat:

r in het coalitieakkoord'Verbindend vooruit!'van de provincie Noord-Holland over

kernenergie/SM R's is opgenomen:

"De komende jaren gaan we ook onderzoek doen naar andere innovatieve technieken,

waarbij we ook de voor- en nadelen van thorium en small modular reactors (kleine

kerncentrales) in beeld willen brengen. ln de klimaatplannen heeft het Rijk hiervoor een

onderzoeksbudget beschikbaar gesteld. Voor deze middelen dienen we een aanvraag in."

Verzoekt Gedeputeerde Staten :

. een aanvraag in te dienen voor een deel van de in zoz4 vriigespeelde middelen ten bedrage

van 10 miljoen euro voor de ontwikkeling van SMR's binnen de provincie Noord-Holland;

. bij goedkeuring van deze aanvraag, deze fondsen direct aan te wenden voor de

ontwikkeling van SMR's binnen de provincie en het aangevraagde bedrag op te nemen in de

provinciale begroting van 2o24i

r ambtelijke capaciteit te reserveren voor de implementatie en onderzoeken gerelateerd aan

de ontwikkeling van SMR's, zodat deze effectief kunnen worden uitgevoerd binnen de

provincie;
. waar mogelijk samenwerking te zoeken met andere provincies teneinde kennisdeling op dit

gebied te bevorderen.

CDI

en gaan overtot de orde van de dag
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Noord-Holland

MOTIE "Breed extern onderzoek naar de financiële, ruimtelijke, milieu- en

natuurgerelateerde risico's van zonne- en windenergie"

De Provinciale Staten van Noord-Holland bijeen op 6 november 2023, hebben kennisgenomen

van de Statenvoordracht Begroting 2024 en Memorie van Antwoord (VD-52),

Constaterende dat:
o De energietransitie voor een groot deel is gebaseerd op de toepassing van zonnepanelen en

windturbines.

Overwegende dat:
o Deze invulling van de energietransitie fysiek onhaalbaar is en enorme risico's met zich

meebrengt op het gebied van financiën, ruimtelijke ordening, natuur en milieu;

o Het College heeft laten weten in de Memorie van Antwoord dat er geen

breed extern onderzoek komt naar de financiële, ruimtelijke, milieu- en natuurgerelateerde

risico's van zonne- en windenergie;
o Een dergelijk onderzoek, kijkende naar de enorme impact die de energietransitie heeft op

het levcn van onzc burgers, van essentieel belang is.

Roept het College op om:
o 7o snel mogelijk een breed extern onderzoek te houden naar de financiële, ruimtelijke,

milieu- en natuurgerelateerde risico's van zonne- en windenergie en PS daarover te

informeren.

En gaan over tot de orde van de dag.

M. Deen
PVV N.H
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Noord-Holland

VERWORPEN

MOTIE "Actief bij het Rijk lobbyen om waar mogelijk windparken op zee af te
schalen"

De provinciale Staten van Noord-Holland bijeen op 6 november 2023, hebben kennisgenomen

van de Statenvoordracht Begroting 2024 en Memorie van Antwoord (VD-52),

Constaterende dat:
r Driekwart van de Nederlandse energie in de toekomst van gigantische windparken op de

Noordzee moet komen;
o Minister Jetten heeft laten weten dat de komende 25 jaar een bedrag van 40 miljard euro

extra nodig is om de stroom aan land te krijgen.

Overwegende dat:
o Het genoemde bedrag van 40 miljard euro de komende jaren waarschijnlijk nog verder zal

stijgen;
¡ De windsector te maken heeft met zwaar financieel weer en steeds meer projecten irnder

druk komen te staan;
o Energie uit wind nooit kan r¿olcloen aan de energievraag, alsmede een zware wisseltrekt op

natuur en milieu;
o De Noordzee misschien wel ons enige echte natuurgebied is en daarom niet in een groot

industrieterrein moet vera nderen;
o Windparken op zee de bedrijfsvoering van vissers ernstig hinderen met alle sociaal-

economische gevolgen van dien.

Roept het College op om:
¡ Actief bij het Rijk te lobbyen om waar mogelijk windparken op zee af te schalen

En gaan over tot de orde van de dag.

M. Deen
PVV N.H
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MOTIE "Proactief oog hebben voor wetenschappers met relevante kennis van zaken"

De Provinciale Staten van Noord-Holland bijeen op 6 november2O23, hebben kennisgenomen
van de Statenvoordracht Begroting 2024 en Memorie van Antwoord'(VD-52),

Constaterende dat:
o Wetenschappers met relevante kennis van zaken die feiten naa,r voren brengen die haaks

staan op het gevoerde.stikstof-, klimaat- en energiebeleid niet worden gehoord en zelfs

worden tegengewerkt.

Overwegende dat:
o Het gevoerde stikstof-, klimaat- en energiebeleid enorme impact heeft op het leven van

onze burgers, waardoor het van essentieel belang is dat alle feiten worden meegenomen in

de beleidscycli.

Roept het College op om:
o lnzake toekomstig stikstof-, klimaat- en energiebeleid om proactief oog te hebben voor

wetenschappers met relevante kennis van zaken.

En gaan over tot de orde van de dag.

M. Deen
PW N.H
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MOTIE "Geldmaat moet afspraken nakomen"

De Provinciale Staten van Noord-Holland bijeen op 6 november 2023, hebben kennisgenomen

van de Statenvoordracht Begroting 2024 en Memorie van Antwoord (VD-52),

Constaterende dat:
. Uit gegevens blijkt dat meer dan 6 procent van de Noord-Hollandse pinautomaten in de

maand september minstens één keer kapot was en dat in vergelijking met andere gebieden

de problemen in Noord-Holland het langst duurden;
o De norm van 2,5 procent die is afgesproken in 2O22 tussen De Nederlandsche Bank en de

drie grootste banken dus bij lange na niet wordt gehaald door Geldmaat;
o Geldmaat ook niet voldoet aan de afstandseis dat bijna 100 procent van de Nederlanders

binnen vijf kilometer afstand van een pinautomaat moet wonen, aangezien ruim acht
procent van de Texelaars op meer dan vijf kilometer afstand van een pinautomaat woont.

Overwegende dat:
o Contant geld een wettelijk betaalmiddel is en veel burgers afhankelijk zijn van deze

betaalvorm;
o De gevolgen van de beschreven problematiek het grootst zijn in gebieden buiten de grote

steden;
o Het daarom van essentieel belang is dat Geldmaat haar afspraken nakomt.

Roept het College op om:
o Richting de betrokken actoren en het lPO, de uitdrukkelijke wens uit te spreken alle

mogelijke manieren aan te grijpen om Geldmaat haar afspraken te laten nakomen.

En gaan over tot de orde van de dag.

M. Deen

PVV N-H

V. Valk
BBB N-H

INGETROKKEN
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Motie: Europese subsidiestromen inzichtelijk maken

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter behandeling
van de Begroling2O24;

constaterende dat:

o de provincie Noord-Holland grote financiële en regelgevende belangen heeft in Europa;

o de Europese commissie naast maatregelen ook steeds meer financierings-pakketten
presenteertl;

¡ lang niet alle relevante informatie uit Europa in de provincie landt, en daarmee onvoldoende
op de Europese integratie inspeelt;

. een advies uit onderzoeksrapport van ad hoc noar vanzelfsprekend2 van de VNG en het HNP

luidt om onder meer het verwerven van Europese subsidies zichtbaar te maken;

r de Europese subsidiestromen die via de provincie worden ingezet niet inzichtelijk zijn,

overwegende dat:

. er uit een door de provincie gedane inventarisatie3 blijkt dat tussen 2014-2020 meer dan

€1,3 mld aan Europese gelden in de provincie zijn geïnvesteerd;

r de provincie voor onder meer Kansen voor West, lnterreg en het

Plattelandsontwi kkelingsprogramma Eu ropese subsidies ontvangt;

o de Europese Unie dit en volgend jaar nog met nieuwe investeringsplannen komt die de

provincie raken en die provincie kan inzetten, zoals op het gebied van waterkwaliteit4;

o deze subsidies een belangrijk instrument zijn om provinciaal beleid tot uitvoeringte brengen;

o het om goed budgetrecht uit te oefenen wenselijk is dat alle geldstromen die via de provincie

lopen in de begroting worden opgenomen,

vraagt GS:

r te onderzoeken hoe de inzet van Europese gelden die via de provincie besteed worden in de

begroting inzichtelijker gemaakt kan worden;
. en daarover een implementatievoorstel te doen en vóór de begroting 2025 aan PS terug te

koppelen,

en gaan over tot de orde van de dag.

Maik de Weerdt
Volt

lnes Kostié

PvdD

Daniël van den Berg

]A2T

1 
De groene transltle financieren leuropa.eu)

2 
Ropport von Ad hoc noor vonzelt'sprekend; hoe Nederlondse gemeenten en provinc¡es ¡nspelen op Europese ¡ntegrot¡e (2023)'Hlet le

downloaden: https://www.nl-prov.eulonderzoek-naar-europeanisering-van-nederlandse-gemeenten-en-provincies/
3 

Zie Agendapunt 10 bij ineekomen stukken van 30 april 2021.

4 
EuroÞese Commissie presenteert werkprogramma 2024: wat staat ons komend iaar nog te wachten? - HNP (nl-prov.eu)
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Motie: meer Europees geld voor circulaire economie

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2O23, ter behandeling
van de Begroting 2024;

constaterende dat:

in Verbindend Vooruit! hoge ambities staan om de transitie naar circulaire economie te
versnellen;
sinds de start van de European Green Deal in 2019 steeds meer maatregelen worden
uitgewerkt en gepresenteerd 1;

de Europese commissie naast maatregelen ook steeds meer financierings-pakketten
presenteert2;

zowel de Europese Unie als de provincie Noord-Holland in 2050 een volledig circulaire
economie wil zijn;
de randstedelijke rekenkamer concludeert dat provincie Noord-Holland de transitie naar
circulaire economie nog niet heeft weten te versnellen3,

overwegende dat:

o Huis van de Nederlandse Provincies constateert dat de Europese Unie steeds

belangwekkender wordt voor provincies;

o de Europese Unie dit en volgend jaar nog met nieuwe investeringsplannen komt die de

provincie raken, zoals op het gebied van waterkwaliteít4;

o er financiële kansen liggen voor de provincie Noord-Holland;

o de randstedelijke rekenkamer het belang van circulaire economie nogmaals benadrukt;

o GS bestuurlijk dossierhouder in Circulaire Economie bij het Huis van de Nederlandse

Provincies is,

vraagt GS om:
o te onderzoeken of/hoe extra middelen ingezet kunnen worden om in de Europese Unie extra

fondsen te werven om de transitie naar circulaire economie te versnellen;
o dekking in programma Bestuur of programma Circulaire Economie te vinden;
. en daar zo snel mogelijk over terug te koppelen aan PS,

en gaan over tot de orde van de dag.

a

a

o

a

Maik de Weerdt
Volt

Michel Klein

CU

lnes Kostié

PvdD

1 De Europese Green Deal (europa.eu)
2 De groene trans¡tie financieren (europa.eu)

3 Te lezen in het Randstedeliik rekenkamer rapport over circulaire economie in Noord-Holland (2023]l.
4 Europese Commissie presenteert werkprogramma 2024: wat staat ons komend iaar noq te wachten? - HNP

(nl-prov.eu)
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Motie: aandacht voor wonen voor jonge Noord-Hollanders

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter behandeling
van de Begroting 2024;

constaterende dat:
r tekort aan woningen de bestaanszekerheid van groepen met lage inkomens aantasç
o 63% van de jongeren en studenten geneigd zijn over twee jaar te willen verhuizenl;

. een groeiende groep aangeeft wel te willen verhuizen, maar geen andere woning kan

vinden;
o in de contourennoto ruimte2 staat dat ruimtelijk ordeningsbeleid recht moet doen aan

volgende generaties, te beginnen bij de huidige jongeren en starters,

overwegende dat

o in Verbindend Vooruitl te lezen valt dat het college het belangrijk vindt dat er voor iedereen

die dat wil een passende woning in Noord-Holland is;

o jongeren en starters binnen dat streven een belangrijk onderdeel zijn;
o jongeren en starters veel binding hebben met de dorpen en steden in Noord-Holland en van

groot belang zijn voor een vitale gemeenschap;
¡ de financiële situatie van jongeren en starters niet overeenkomen met het woningaanbod in

de provincie;
o een beperkt aanbod van betaalbare koop- en huurwoningen voorjongeren en studenten één

van de oorzaken is dat er geen passende woningen beschikbaar zijn,

vraagt GS om:
. meer aandacht aan jongeren en starters in staand en nog te ontwikkelen woonbeleid te

geven,

en gaan over tot de orde van de dag

Maik de Weerdt
Volt

Laurien Berkvens
D66

Michel Klein

CU

lnes Kostié

PvdD

Daniëlvan den Berg

J421.

t https://www.cbs.nl/nl-nl/nieuws/2022/51/een-op-de-vijf-jongeren-wil-beslist-verhuizen
2 https://www.rijksoverheid,nl/actueel/nieuws/2023/70/06/contourennotitie-schetst-eerste-richtingen-voor-
nieuwe-nota-ruimte

CDA
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Motie: steun aan gemeenten voor versnellen woningbouw

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter behandeling
van de Begroting 2024;

constaterende dat:
o in Verbindend Voaruítl te lezen valt dat het college het belangrijk vindt dat er voor iedereen

die dat wil een passende woning in Noord-Holland is;

o in Verbindend Vooruifl te lezen valt dat het provinciebestuur steun wil bieden en samen wil

zoeken naar oplossingen wanneer het erop lijkt dat gemeenten hun tal<en niet adequaat uit
kunnen voeren;

¡ het college tot 2030 184.000 woningen wil bouwen;

r er signalen zijn dat door verschillende oorzaken deze doelstelling niet gehaald dreigtl te

worden;

r het onder meer door wisselende marktomstandigheden voor projectontwikkelaars moeilijl<er

wordt om business cases rond te krijgen;

r er signalen zijn dat Flora & Fauna onderzoek een vertragende factor in

woningbouwprojecten is;

o er signalen zijn dat het organiseren van inspraakmomenten de projectontwikkeling

belemmert,

overwegende dat:

o het woningtekort de bestaanszel<erheid van Noord-Hollanders aantast;

o het Noord-Hollandse woningtel<ort met 4,8Yo2 onverminderd hoog blijft;

r het college de gemiddelde bouwproductie ten opzichte van vorige jaren wil verdubbelen;

¡ onder meer een kortere doorlooptijd van bestemmingsplan tot en met het overdragen van

de sleutels helpt om sneller te bouwen;

o Noord-Hollandse gemeenten kampen met arbeidsmarkttekorten,

vraagt GS om:
r te onderzoeken hoe en of de provincie gemeenten kan helpen de doorlooptijd van

bouwprojecten kan verkorten, zoals een efficiënter Flora & Fauna onderzoek of
inspraakmomenten zonder aan zorgvuldigheid in te boeten;

. en daarvoor bij de tweede begrotingswijziging met implementatievoorstel te
komen;

r en indien nodig met een dekkingsvoorstel bij PS terug te komen,

en gaan over tot de orde van de dag.

Maik de Weerdt
Volt

Michel l(lein
CU

Dennis Heijnen
CDA

t https://www.rtlnieuws.nl/economie/life/art¡kel/5402121/bouw-bouwverguningen-nieuwbouw-wonitrgen-huizen
2 https://cìjfers.noord-holland.nl/dashboard/dashboard-brede-basismonitor/woningtekort
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Motie: echte provinciale regie op woningbouw

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter behandeling

van de Begroting 2024;

constaterende dat:
o in Verbindend Vooruifl te lezen valt dat het college het belangrijk vindt dat er voor iedereen

die dat wil een passende woning in Noord-Holland is;

o in Verbindend Vooruifl te lezen valt dat het college de ruimtelijke regiefunctie daadkrachtíg in

wilvullen;
o het college tot 2030 184.000 woningen wil bouwen;

r er signalen zijn dat door verschillende oorzaken deze doelstelling niet gehaald dreigtl te
worden;

o de bevolking door verschillende oorzaken harder groeit dan geprognosticeerd en er dus meer

woningen nodig zijn,

overwegende dat:

o het woningtekort de bestaanszekerheid van Noord-Hollanders aantast;

o het Noord-Hollandse woningtekort met 4,8%o2 onverminderd hoog blijft;

o het college de gemiddelde bouwproductie ten opzichte van vorige jaren wil verdubbelen;

o onder meer een kortere doorlooptijd van initiatief tot en met het overdragen van de sleutels

helpt om de doelstelling te halen;

o Noord-Hollandse gemeenten kampen met arbeidsmarkttekorten;

o de provincie verschillende juridische instrumenten in handen heeft om de woningbouw te

versnellen,

vraagt GS om:
o te onderzoeken hoe het inzetten van het instrument proactieve aanwijzing helpt de

woningbouw te versnellen;
. een voorstel op te stellen voor het ¡nzetten van de flexibele schil, bij het afgeven van een

proactieve aanwijzing aan een gemeente (ten behoeve van de benodigde versnelling);

. en daarvoor bij de eerstvolgende begrotingswijziging met een investeringsvoorstel bij PS

terug te komen,

en gaan over tot de orde van de dag.

Maik de Weerdt
Volt

Dennis Heijnen
CDA

https://wwwrtlnieuws.nl/economie/life/a rtikel/5402727/bouw-bouwverguningen-nieuwbouw-woningen-huize

n

CDA

, https://cijfers.noord-holland.nl/dashboard/dashboard-brede-basismonitor/woningtekort
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Motie: Autonoom Vervoer in en op de kaart in Noord-Holland

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter behandeling

van de Begroting 2024;

Constaterende dat:
¡ er in het iMPl 2024-2031geen projecten zijn opgenomen die toekomstig Autonoom Vervoer

faciliteren, omdat deze plannen er simpelweg nog niet zijn ;

o in 2018 al een lmpact Studie door Arcadis gedaan is naar de gevolgen van Autonoom Vervoer,

in opdracht van de provincie en de gemeente Amsterdaml;

o er in 2022 een grote stap voorwaarts is gezet in Europa, door autonome voertuigen toe te

staan in het verkeer2;

¡ het huidige personeelstekort binnen de logistieke sector en het Openbaar Vervoer niet

zomaar opgelost zijn;

Overwegende dat:

o in Verbindend Vooruifl te lezen valt dat het college de groei van de mobiliteit de komende

jaren wil opvangen door in te zetten op slimme en schone alternatieven;
o het onduidelijk is wat er met de onderzoeksresultaten van de lmpact studie uit 20L8 is

gebeurd en deze zich ook enkel richtte op de impact van autonome privé auto's;

o er in diverse Europese steden en regio's al voertuigen zijn die mensen autonoom vervoeren;

. autonoom vervoer ervoor zorgt dat er veel minder personeel nodig is in vervoerssectoren;

o het niet de vraag is of autonoom vervoer op de openbare weg er komt, maar eerder wanneer

dit daadwerkelijk een realiteit is;

vraagt GS om:
. een nieuwe studie te starten naar de mogelijkheden voor Autonoom Vervoer binnen de

provincie en deze in kaart te brengen;
o deze studie te richten op het vinden van een geschikte proeflocatie voor het autonoom

verplaatsen van mensen en/of goederen op korte- en middellange afstanden;

En gaan over tot de orde van de dag.

Maik de Weerdt
Volt

thttos://www.arcadis.com/nl-nl/projects/eurooe/netherlands/zelfriidende-voertuisen-in-de-provincie-noord-h

ell¡.od

2 httos://businessam, be/partners-eocar/223199/
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Motie: Duidelijkheid over taakstelling op reserves

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2O23, ter behandeling

van agendapunt 10, Begroting2024

Constaterende dat

ln het coalitieakkoord 'verbindend vooruit' voor de periode 2023-2027 voor € 136 miljoen

aan incidentele middelen beschikbaar is gesteld;

ln de begroting2O24 nog niet het volledige bedrag gestort is in de reserves, omdat de

planning van de programmering nog moet worden uitwerkt;

De incidentele middelen zijn gestort in de nieuw te vormen reserve 'coalitieakkoord';

ln het coalitieakkoord tevens een taakstelling op de reserves van € 40 miljoen is afgesproken;

Voorstellen voor de invulling van deze taakstelling pas worden gedaan bij de Kaderbrief

2025.

Overwegende dat

- De uitgaven u¡t de reserve 'coalitieakkoord' niet kunnen worden gerealiseerd voordat de

taakstelling is verwerkt.

Verzoeken het college van Gedeputeerde Staten

- Al bij de eerste begrotingswijziging 2O24Ie komen met een voorstel voor de invulling van de

taakstelling op de reserves van € 40 miljoen;

- Te voorkomen dat uitgaves worden gedaan uit de reserve 'coalitieakkoord'voordat duidelijk

is hoe de taakstelling op de reserves van € 40 miljoen wordt ingevuld.

En gaan over tot de orde van de dag

Dennis Heijnen (CDA) Michel Klein (CU)

CDA
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Motie: langjarige financiering natuurbeheer

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023 , ter behandeling

van Begroting2024,

Constaterende dat:

De brief aan PS over het gewijzigd openstellingsbesluit subsidie natuur- en landschapsbeheer

aankondigt dat de subsidie voor natuurbeheer de komende zes jaar met in totaal 5,2 miljoen

verhoogd moet worden vanwege de aangevraagde beheerpakketten'

ln de Begroting van 2024 een begrotingsvoorbehoud opgenomen wordt voor de periode van

2025 tot2028, in verband met de onzekerheid over o.a. de rijksbijdrage;

De Begrotin gvan 2024 stelt dat er vanaf 2025 te weinig geld beschikbaar is voor het beheren

van bestaande en nieuw aan te leggen natuur en negatief zal komen te staan in de reserve;

Overwegende dat:

o Voor het afronden van het Natuurnetwerk Nederland (NNN) in Noord-Holland nog circa 3000

hectare grond moet worden aangekocht en nog circa 4000 hectare grond moet worden

ingericht.
o Voor het natuurbeheer en het agrarisch natuurbeheer beheerpakketten worden afgesloten

waaraan partijen zich dienen te houden om de natuurdoelen te realiseren.

¡ Het nu onzeker lijkt te zijn of de provincie het natuurbeheer en het agrarisch natuurbeheer

vanaf 2025 kan bekostigen.

o TBO's en agrarisch natuurbeheerders in problemen komen als de provincie beheercontracten

niet nakomt.

¡ Als contracten voor agrarisch natuurbeheer vroegtijdig beëindigd worden het risico bestaat

dat grote sommen subsidiegeld aan Brussel moeten worden terugbetaald.

Roept het College van GS op om:

o Middels de kadernota en de begroting 2025 ervoor te zorgen dat er langjarige financiering

beschikbaar is voor natuurbeheer en agrarisch natuurbeheer;

o ln de eerste plaats te zorgen voor langjarige financiering van bestaande natuurgebieden en

bestaand NNN gebied.

r Nieuw NNN gebied pas aan te leggen als financiering van beheervan dat nieuwe NNN gebied

langjarig geborgd is;

o Voorzorgsmaatregelen te nemen zodat het niet zal voorkomen dat contracten voor agrarisch

natuurbeheer en natuurbeheer van provinciale zijde voortijdig moeten worden afgebroken

vanwege financiële tekorten.

En gaan over tot de orde van de dag

Dennis Heijnen (CDA)

a

a

a

CDA
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Motie: uitgewerkt plan aanleg 1800 hectare bos

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november , ter behandeling van

agendapunt 10, Begroting 2024

Constaterende dat:

o Het coalitieakkoord 'Verbindend Vooruit' en de Begroting van 2024 stellen dat er 1800

hectare nieuw bos en bomen gerealiseerd moet worden in Noord-Holland;

Overwegende dat

Aanleg van bos bijdraagt aan duurzaamheid en biodiversiteit;

Aanleg van 1800 hectare bos een veelomvattend, duur plan is en een beslag legt op de al

schaarse beschikbare ruimte in Noord-Holland;

Aanleg van 1800 hectare bos waarschijnlijk in verschillende fases/gedeeltes zal plaatsvinden

Het duidelijk moet worden hoeveel kosten er gemoeid zijn met de aanleg en het onderhoud

van 1800 hectare bos en hoe dit gefinancierd zal worden;

Het duidelijk moet worden of de nieuw aan te leggen bossen en bomen ook opengesteld

worden voor recreatie, zoals door het aanleggen van wandelpaden;

Het duidelijk moet worden welke gebieden en welke huidige bestemmingen er worden

opgeofferd voor de aanleg van bossen;

Zijn van mening dat:

r Gedeputeerde Staten een duidelijk plan moet opstellen voor het aanleggen van deze 1800

hectare bos, waarbij duidelijk wordt gemaakt hoe het proces van verwerving van gronden zal

plaatsvinden, welke functies van het huidige grondgebruik verdwijnen, hoe de recreatieve

functie wordt meegenomen en waarbij duidelijk wordt gemaakt hoe de langjarige

financiering voor aanleg en onderhoud van de verschillende bospercelen is geregeld;

o Het plan voor de aanleg van de bossen aan de Staten voorgelegd moet worden ter
goedkeuring, vóórdat Gedeputeerde Staten activiteiten gaat ondernemen voor de aanleg van

de bospercelen;

En gaan over tot de orde van de dag

Dennis Heijnen (CDA) Sijmen Mulder (066)

a

a

a
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Motie: Doelen binnenduinrand

provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op maandag 6 november, ter behandeling

van agendapunt 10, Begroting 2024

Constaterende dat

- De realisatie van een robuust water systeem van belang is voor de provincie Noord-Holland in

het kader van onze klimaat- water en natuurdoelen;

- ln het PPLG deze doelen gekoppeld worden aan 300 hectare extra te realiseren NNN-gebied

in de binnenduinrand;

Overwegende dat

- De huidige economische- en gebruiksfuncties van het binnenduinrandgebied onderbelicht

blijven;
- Een gewaardeerde functie in dit gebied de bloembollenteelt is;

- ln het ppLG benadrukt wordt dat van oudsher veel specifieke bloembollensoorten alleen hier

geteeld kunnen worden;

- De bijzondere zeezandgronden in de binnenduinrand het meest geschikt zijn voor de

bloembollenteelt;
- De bloembollensector zeer actief bezig is met verduurzaming van de teeltwíjze

- Recreanten en toeristen speciaal komen om de bollenvelden te bez¡cht¡gen

- Als er 300 hectare extra NNN in binnenduinrand gerealiseerd moet worden veel agrarische

familiebedrijven zwaa r gedupeerd worden

- Het pPLG uiteindelijk gaat om realiseren van doelen en niet om het aanwijzen van extra NNN

gebied.

Verzoeken GS

Het plan om 300 hectare extra NNN te realiseren in de binnenduinrand uit de plannen voor afronding

NNN en uit het PPLG te halen. Een nieuw plan op te stellen om de doelen in de binnenduinrand zoals

een robuust watersysteem op andere wijze te realiseren, waarbij ook rekening wordt gehouden met

huidige gebruik van de binnenduinrand.

En gaan over tot de orde van de dag.

Dennis Heijnen (CDA)
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Motie: definitie betaalbare woningen

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter behandeling

van agendapunt 10, Begroting 2024

Constaterende dat:

¡ ln het coalitieakkoord 'verbindend vooruit!' de landelijke grens van een betaalbare woning

van maxima al85o/o van de NHG-koopgrens (85% van € 405.000, dus € 344.000) als betaalbaar

wordt aangehouden.

o Vereniging Eigen Huis zich hard maakt om de grens van 85% van de NHG-koopgrens, bij het

aanduiden van betaalbare woningen, te verlagen naar een bovengrens van € 260.000. (Bron:

Vereniaino Eiqen Huis: Bouw iaarliiks 10.000 betaalbare starterswoninqen I Verenioinq Eiqen

Huis)
r De gemeenteraad van Opmeer een motie heeft aangenomen waarin het college wordt

verzocht om een maximale grens van 60%van de NHG-koopgrens als grens te hanteren en

dit In het nieuwe afwegingskader wonen toe te voegen.

¡ De NHG-koopgrens in 2024 omhoog gaat naar € 435.000, waarbij de grens van betaalbare

woningen dan naar € 390.000 zal gaan. (Bron: Grens voor Nationale Hvpotheek Garantie stiig!

naar 435.000 euro hos.nl))
o De Tweede Kamer op 19 oktober jl. een motie heeft aangenomen van de leden Boulakjar

(D66), Grinwis (CU) en Peter de Groot (VVD) waarin een maximale verkoopgrens van 250.000

euro wordt aangehouden bij de term 'betaalbare woning'.

Overwegende dat:
o Een jonge starter het bedrag van € 344.000 of een bedrag dat daarbij in de buurt komt in de

regel niet kan betalen.

o Het vergroten van de woonkansen van jonge starters bevorderd dient te worden.

¡ De term 'betaalbare woning' met een grens als de huidige, als misleiding kan worden

beschouwd.

Verzoekt het college:

Een bovengrens van € 25O.OO0 euro (zoals aangenomen motie in de Tweede Kamer dicteert) te

hanteren bij de term 'betaalbare woningen', Mochten woningen met hun verkoopprijs toch boven

deze grens uitkomen, deze dan niet meer aan te merken als 'betaalbare woning'.

En gaat over tot de orde van de dag,

Dennis Heijnen (CDA) Jaap Hollebeek (PvdD) Michel Klein (CU) Heidi Bouhlel-Lascaris (SP)

D66
noord-holl¡nd

Laurien Berkvens (D66) Maik de Weerdt (Volt)
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Motie: Meer geld begroten voor verduurzamen maatschappelijk vastgoed

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter behandeling

van agendapunt L0, Begroting 2024

Constaterende dat

Er vanuit het coalitieakkoord 'verbindend vooruit' vanaf 2024 structureel €L,5 miljoen per

jaar beschikbaar is voor het samen met gemeenten opstellen van voorzieningenakkoorden,

sport en dorpshuizen;

De Provincie het Ontzorgingsprogramma Verduurzaming Maatschappelijk Vastgoed wil

inzetten voor het verduurzamen van sport, culturele voorzieningen en dorpshuizen.

Overwegende dat

- ln het voormalig Corona herstel- en duurzaamheidsfonds alleen al €2 miljoen beschikbaar

werd gesteld voor het verduurzamen van sportaccommodaties;

- Vele sportverenigingen gebruik hebben gemaakt van deze subsidies voor verduurzaming;

- Het aantal aanvragen van sport-, cultuurverenigingen, dorpshuizen en andere

maatschappelijke instellingen veel groter was dan de beschikbare subsidie;

- De provincie hoge ambities heeft voor het verduurzamen en ontzorgen van maatschappelijk

vastgoed en zo een belangrijke bijdrage levert aan de klimaatdoelen.

- Sportverenigingen, culturele voorzieningen en dorpshuizen nog steeds worstelen met hoge

(energie)kosten en lage reserves.

Verzoeken het college van Gedeputeerde Staten

- Te onderzoeken hoeveel vraag er nog is vanuit maatschappelijke instellingen voor het

verkrijgen van subsidies voor de verduurzaming van maatschappelijk vastgoed;

- Een plan op te stellen om maatschappelijk vastgoed zoals sportaccommodaties te kunnen

voorzien in meer voldoende financiële middelen om te kunnen verduurzamen.

En gaan over tot de orde van de dag.

Dennis Heijnen (CDA)

Emre Kanik (D66)

Maik de Weerdt (Volt)

MichelKlein (CU)
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Actieve inzet Provincie Noord-Holland bii realiseren woningbouw

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 November 2023, agendapunt 10.1

lngediende moties begroting 2024.

Constaterende dat:
- Er een tekort aan vooral betaalbare woningen is in Noord-Holland.
- De provincie gaat over ruimtelijke ordening maar weinig inbreng of instrumenten heeft in het

woningbouwprogramma.
- Private ontwikkelaars bij bekend worden van mogelijke nieuwe woningbouwlocaties

strategische grondposities innemen en het woningbouwplan dicteren vanaf dat moment.
- De provincie bij uitstek het overzicht zou moeten hebben welke locaties voor woningbouw

geschikt zouden kunnen zijn.
- Het wenselijk is als de politiek meer in haar rol komt om de juiste woningen te bouwen die

aansluit op de brede vraag vanuit de samenleving.
- Er nu grote groepen mensen z'rjn die op de markt of in het woningtoewijzingsbeleid van

sociale huurwoningen telkens naast het net vissen voor geschikte en betaalbare woningen.
- Als er geen winstoogmerk is in de ontwikkeling van woningbouw er veel meer mogelijk is om

sociale en betaalbare woningen te bouwen.

Overwegende dat:
- Wanneer de provincie zelf grond aankoopt ze aan het stuur staat van het

woningbouwprogramma daa rvan.
- De provincie een grondexploitatie op die locatie kan voeren. Waarbij de regie bij de provincie

ligt en er door middel van "bouwenveloppen" op de markt te zetten veel meer de nadruk op

de woningtypologie kan komen te liggen.
- De grondprijs voor de markt dan residueel benaderd kan worden. Zodat een ontwikkelaar

een normale winst kan behalen maar niet met grondspeculatie exorbitante winst kan maken

ten kosten van woningzoekenden.
- Er per locatie een grondexploitatie gevoerd kan worden. Hiermee kunnen de kosten van de

provincie (grondaankoop en inrichting openbare ruimte) wegvallen tegen de opbrengst van

de grond in erfpacht geven.

- Wanneer de provincie de grond in erfpacht uit geeft ze meer haar eigen beleid door kan

voeren. Denk hierbij aan bijvoorbeeld een woonplicht voor de te realiseren woningen.



vf
Verzoekt GS

- Actief gronden aan te trekken die geschikt zijn voor woningbouw
- Een vereveningsfonds opzeüen waar de verschillende grondexploitaties ondergebracht

kunnen worden.
- Een plan op te stellen om ambtelijke capaciteit ¡n te richten om deze gebiedsontwikkeling

namens de provincíe vorm te geven.
- De staten actief informeren over de voorgang van ontwikkelingen.

En gaat over tot de orde van de dag

Remine Alberts (SP)

hr
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En gaat over tot de orde van de dag

Remine Alberts (SP) lnes Kostic (PvdD)
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Bestemming van de Lutkemeer

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 November 2023,
agendapunt 10.1 lngediende moties begroting 2024.

Constaterende dat:
- in de Provinciale plannen water en bodem leidend zijn verklaard;
- in de Provinciale Voedselvisie streekproducten uitgangspunt zijn;
- de grond van de Lutkemeer de laatste zeer vruchtbare en zeekleigrond uit de

provincie bevat;
- de Lutkemeerpolder 4,5 tot 5m onder NAP ligt en het Waterschap zich tegen de

Amsterdamse plannen heeft gekeerd om een bedrijventerrein van dit gebied te
maken;

- er in Nederland discussie gaande is over de aanwezigheid van en uitbreiding van
distributiehallen;

- de gemeente Amsterdam vast wil houden aan de bestemming van de Lutkemeer,
namelijk bedrijventerrein ;

Ovenvegende dat:
- dat Amsterdam, door vast te houden aan de eerder vastgestelde bestemming, tegen

de uitgangspunten van de provincie in gaat;
- de oorspronkelijke bestemming was ingegeven door de uitbreidingsplannen van

Schiphol, welke door de gewijzigde inzichten over klimaat en uitstoot van Zeer
Zorgwekkende Stoffen zullen moeten veranderen ;

- een herbezinning van wat er als gevolg hiervan met de Lutkemeer gaat gebeuren
zeer gewenst is;

Verzoekt GS:
Te onderzoeken wat er nodig is om de bestemming van de Lutkemeer te kunnen aanpassen
aan de hierboven genoemde nieuwe uitgangspunten en inzichten.
PS hierover zo spoedig mogelijk te informeren.

{4¿^' lf. Q -a '.L-- (ç., ¡"/- ¡ \
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Biobased en circulair bouwen stimuleren

De Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter bespreking
van agendapunt L0, "Begroting 2024 en Memorie van Antwoord (VD-52)",

constaterende dat:
o in de begroting het subdoelwordt genoemd om biobased circulair bouwen actief te

stimuleren;
. er geen acties worden genoemd om deze doelen te bereiken,

overwegende dat:
o doelen over het algemeen niet vanzelf bereikt worden,

dragen GS op:
o in de komende periode een aantal concrete acties uit te werken om invulling te geven aan

het subdoel 6 onder doel 3.2, "het actief stimuleren van biobased en circulair bouwen";
r PS daarover te informeren ruim voor de bespreking van de Kaderbrief begrotingsja ar 2025

en gaan over tot de orde van de dag.

Michel Klein

ChristenUnie
Jaap Hollebeek
PvdD

Maik de Weerdt
VOLT
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Onderzoek su bsid ieregel ing Circu laire I nitiatieven

De Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter bespreking
van agendapunt L0, "Begroting 2024 en Memorie van Antwoord (VD-52)",

constaterende dat:
¡ het bevorderen van een veerkrachtige en circulaire economie een belangrijk doel is van het

economisch beleid;
. er in het coalitieakkoord 250.000 euro extra beschikbaar is gesteld voor circulaire economie,

overwegende dat:
o de Actieagenda Circulaire Economie 202L-2O25 geëvalueerd wordt en eventueelwordt

aangepasU
o de provinciaal ambassadeur Circulaire Economie heeft aangegeven dat er in Noord-Holland

behoefte zou hebben aan een subsidieregeling voor kleinschalige innovatieve circulaire
initiatieven;

¡ in de provincie Zuid-Holland een dergelijke subsidieregeling bestaat,

verzoeken GS:

. bij de evaluatie en aanpassing van de Actieagenda Circulaire Economie de vraag te betrekken
of een dergelijke subsidieregeling ook in Noord-Holland gerealiseerd kan worden;

o het antwoord op deze vraag expliciet terug te koppelen aan de Provinciale Staten,

en gaan over tot de orde van de dag.

Provinc¡ale Staten Noord-Holland

Míchel Klein

ChristenUnie

$tatenf ractie Noord- Holland

Ellinoor Jorna

PvdD

Maik de Weerdt
VOLT
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Geen verdere afschaling openbaar vervoer

De Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter bespreking
van agendapunt 10, "Begroting 2024 en Memorie van Antwoord (VD-52),,,

constaterende dat:
r de provincie vanuit het Rijk tot eind 2023 geld ontvangt vanuit de regelingen

Beschikbaarheid Vergoeding Openbaar Vervoer (BVOV) en Transitie Vergoeding Openbaar
Vervoer (TVOV);

o dit geld als doel had om de teruggelopen inkomsten tijdens en na de coronatijd deels te
compenseren;

o dit bedrag zo'n 3 mln euro op jaarbasis betrof;
o met de Kaderbrief 2O24 2,5 mln euro extra beschikbaar is gesteld om het wegvallen van

Rijksvergoed ingen te com penseren,

overwegende dat:
¡ de Rijksregelingen er aan hebben bijgedragen dat de dienstregelingen slechts beperkt

hoefden worden afgeschaald;
. er in 2024 netto minder geld beschikbaar is dan in 2023;
o daarboven de kosten zíjn toegenomen door inflatie en indexatie;
r in de begroting staat dat "de OV-vervoerplannen zullen worden aangepast om het wegvallen

van de vergoeding op te kunnen vangen",

van mening:
o dat het Openbaar Vervoer kwalitatief moet verbeteren om goed bruikbaar te zijn en reizigers

terug te winnen,

dragen GS op:
. bij de aanpassing van OV-vervoersplannen het uitgangspunt te hanteren dat de

dienstregeling niet verder mag worden teruggebracht;
. wanneer daarvoor extra budget nodig is, hiervoor in 2024 een voorstel aan de Staten voor te

leggen;

en gaan over tot de orde van de dag.

Michel Klein

ChristenUnie
Dennis Heijnen
CDA

Jaap Hollebeek
PvdD

Maik de Weerdt
VOLT
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Kosten Natuurbeheer verwerken in Kaderbrief 2025

De Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023, ter bespreking
van agendapunt 10, "Begroting 2024 en Memorie van Antwoord (VD-52)",

constaterende dat:
¡ het budget voor het beheren van natuur (beleidsdoel 5.2) in 2024lager is dan in 2023 en in

de jaren daarna verder afneemt (pagina 59);
o de provincie ambitieuze doelstellingen heeft voor het realiseren van nieuwe natuur (w.o. de

realisatie van het NNN) en daarvoor veel geld begroot,

overwegende dat:
o het ontwikkelen van nieuwe natuur belangrijk is gezien de opgaven rondom stikstof en

biod iversiteitshe rstel;
¡ de nieuw te ontwikkelen natuur ook beheerd zal moeten worden;
o het college op in de begroting geen geld budgetteert voor het beheren van de nieuw te

realiseren natuur, zowel niet in2024 als niet in de meerjarenraming;
o dat de begroting en meerjarenraming op dít punt niet realistisch is,

dragen GS op:
. bij de Kaderbrief begrotingsjaar 2025 voldoende budget op te nemen voor het beheren van

nieuwe natuur en tevens een realistische meerjarenraming te maken die in lijn is met de

verwachtte groei van de natuur,

en gaan over tot de orde van de dag.

Michel Klein

ChristenUnie
Julia Schneemann
Volt

Willemien Koning
CDA

CDA
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Motie Provinciale Regierol Energiecongestie

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2O23, te Haarlem, ter
behandeling van de Begroting 2024;

constaterende dat:
- Het Nederlandse klimaatakkoord vraagt dat we in Nederland in 2030 49%o minder

broeikasgassen uitstoten dan in 1990 en het kabinet en ons coalitieakkoord gaan

inmiddels uit van 55%;

- Een transitie nodig is in hoe huishoudens en bedrijven voorzien in hun warmte- en

energiebehoefte om dit doel te kunnen behalen;

- Een goed functionerend elektriciteitsnetwerk met voldoende capaciteit nodig is om deze

energietransitie te kunnen laten slagen;

- Grote delen van het elektriciteitsnetwerk in Noord-Holland echter vol zitten, waardoor

sprake is van netcongestie die nog 7-LO iaar kan duren.

overwegende dat:
- De huidige netcongestie ongewenste effecten heeft voor niet alleen de energietransitie,

maar ook het verduurzamen van bedrijven en de woningbouwopgave;
- Oplossingen enerzijds zitten in meer netinfrastructuur aanleggen en anderzijds in het

verder besparen, verdelen en intelligenter benutten van energie;

- Zowel huishoudens als bedrijven in Noord-Holland hiermee aan de slag willen, maar dat

de huidige netcongestie hen hiervan kan weerhouden;
- De sleutel daarom ligt bij goede en langjarige samenwerking, zoals bijvoorbeeld via de

Taskfo rce E nergie-l nfrastructuu r Noo rd- Hol la nd - waa r netbe heerde rs, gemeenten en

provincie al enkele jaren samenwerken met Noord-Hollandse bedrijven en gefinancierd

vanuit de "Adaptieve Uitvoeringsagenda Energie-infrastructuur";
- Deze samenwerking verder ondersteund kan worden door de provincie vanuit de

programmabegroting "Bijdragen aan de energietransitie" ter nadere invulling van de

provinciale regierol inzake de netcongestie;
- Naast provinciaal beleid ook landelijke wet- en regelgeving invloed heeft op deze

samenwerking, bijvoorbeeld door financieringsmogelijkheden en de (on)mogelijkheden

die de energiewet geeft voor innovatieve oplossingen zoals collectieve contracten.

verzoeken het College van Gedeputeerde Staten om:
Vanuit de Taskforce in gesprek te gaan met vertegenwoordigers van bedrijven en

bedrijvenorganisaties om te verkennen hoe de provinciale regierol ínzake de

energiecongestie verder ingevuld en verzwaard kan worden;

Hierbij nadrukkelijk het gesprek te zoeken met zowel de aanbodkant als de vraagkant van

het bedrijfsleven, en te zoeken naar kansen voor samenwerking bijvoorbeeld door te

experimenteren met energiecoöperaties;
Bij de verdere invulling van de provinciale regierol expliciet te onderzoeken wat nodig is

om de procedures te versnellen, de benodigde infrastructuur (versneld) aan te leggen en

innovatie oplossingen (financieel) te kunnen stimuleren;

CÐÂ
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Hierbij samen op te trekken met de lokale overheden bij de verdere uitvoering van de

uitkomsten van dit onderzoek;
Daarnaast kansen en knelpunten vanuit de landelijke wet- en regelgeving te identificeren

deze aan te kaarten bij het Rijk en te zoeken naar financieringsmogelijkheden;

Uiterlíjk op t-5-2O24 aan Provinciale Staten te rapporteren over de uitkomsten van

bovengenoemde verkenning, zodat bij de behandeling van een begrotingswijziging
gedurende 2024 eventueel aanvullend budget door Provinciale Staten beschikbaar kan

worden gesteld voor de "Adaptieve Uitvoeringsagenda Energie-infrastructuur" binnen de

progra mmabegroting "Bijdragen aan de energietra nsitie".

en gaan over tot de orde van de dag.

Klaas-Jeroen Terwal (VVD) Bas de Wit (VVD)

Kelly Uiterwijk (J421-) Dennis Heijnen (CDA) Michel Becker (BBB)
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Pieter Teeuwen
BBB Noord-Holland

Motie Nacht voor de nacht

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 6 november 2023

overwegende dat:

Nachtelijke duisternis schaars is geworden in Noord-Holland

Nachtelijke verlichting verstorend kan zijn voor planten en dieren, het beïnvloedt trekgedrag van dieren,

hun bioritme, het verandert groei van planten.

Nachtelijke verlichting een groot deel van de sterren aan het zicht onttrekt

De beschikbaarheid van zuinigere verlichting ervoor heeft gezorgd dat bv eerder niet-verlichte gevels, nu

verlicht worden. Ook het aantal verlichtte objecten langs wegen is toegenomen. Daardoor is er meer

lichthinder voor de natuurlijke omgeving.

Verder overwegende dat
- Een lichtscan zoals die door de provincie Friesland is uitgevoerd een beeld kan geven van locaties waar

veel ongewenste nachtelijke verlichting is, zoals bijvoorbeeld langs natuurgebieden

- Moderne verlichtingssystemen veel mogelijkheden hebben om verlichting te dimmen of uit te zetten

afhankelijk van de omstandigheden.
- De website van Nacht voor de nacht veel aanbevelingen heeft voor gemeentes en provincies om

lichthinder te verminderen.

verzoeken GedePuteerde Staten :

- Te inventariseren welke mogelijkheden de provincie heeft om nachtelijke verlichting te

verminderen en dat zo mogelijk ook te doen

- Gemeentes te attenderen op mogelijkheden om nachtelijke verlichting te dimmen of uit te zetten

- Terug te koppelen aan de commissie Leefomgeving over de afdoening van de motie

en gaan over tot de orde van de dag.

Tessa van Wijnen
GroenLinks Noord-Holland
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Krista Jansen

D66 Noord-Holland.
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Motie regionale energiestrategie is leidend bij zonneparken
De Provinciale Staten van Noord-Holland bijeen op 6 november 2023
hebben kennisgenomen van de statenvoordracht 10 Begroting2024;

constoteren dat:
o het rijk afspraken gaat maken met de provincie om vanaf l januari 2024 geen nieuwe

grootschalige zonneparken op landbouwgrond meer toe te staan;
r er in de Regionale Energie Strategieën in Noord-Holland enkele grootschalige zonneparken

staan opgenomen;
. deze zonneparken nodig zijn om de klimaatdoelen te halen en daarom deze nieuwe afspraken

opgespannen voet staan met zowel de klimaatdoelen als hetcoalitieakkoord, waar staatdat
dehuidigeoanpok (deaanpakvoordeextramaatregelen) ìnhetkadervondeRegionole
E ne r g i e str ate g i e ë n ( R ES' e n ) wo r dt voortge ze t ;

zijn van mening dot:
. boeren het al zwaar genoeg krijgen met de landbouwtransitie en de provincie ze niet zomaar

moet afsnijden va n a lternatieve duurza me verdienmodel len;
o het halen van onze klimaatdoelen niet op het spel gezet mag worden;
. een betrouwbare overheid zorgvuldig omgaat met nieuwe eisen in het RES-proces;

drogen Gedeputeerde Staten op om:
o zonneparken op landbouwgronden die al in de planfase zitten gewoon doorgang te laten

vi nden;
o te inventariseren welke landbouwgronden onder welke voorwaarden nog wel in aanmerking

kunnen komen voor nieuwe zonneparken;
¡ bovenstaande te rapporteren aan Provinciale Staten bij de eerstvolgende behandeling van de

RES'en;

en gaan over tot orde van de dag.

Emre Kanik (D66) Julia Schneemann (Volt)

\
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Motie Natuur Netwerk Nederla nd 2027 met uitloop

De Provinciale Staten van Noord-Holland bijeen op 6 november 2023

hebben kennisgenomen van de statenvoordracht 52 Begroting2024;

constateren dat:

uit de begroling2O24 blijkt dat het Natuur Netwerk Nederland (NNN) in 2029 moeten worden

afgerond in Noord-Holland;

uit de begroting blijkt dat het met het huidige tempo pas in 2028 alle gronden zijn verkregen

maar nog niet zijn ingericht;

in 2027 uiterlijk de gronden moeten zijn verkregen volgens van de beantwoording van de vragen

daarover in de memorie van antwoord bij de begroting;

overwegen dat:

. de provincie heeft afgesproken met het rijk om het NNN voor 2027 af te ronden;

r in de provincie veel behoefte is aan natuur;

o het inrichten van natuur tijd nodig heefU

verzoeken Gedeputeerde Staten om:

¡ het verwerven van gronden te versnellen zodat wijin 2O27 alle hectare hebben vergaard om de

laatste 2 jaar uitloop alleen te gebruiken om de inrichting van NNN te bewerkstelligen;

en gaan over tot de orde van de dag.

Sijmen Mülder (D66)
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Energiecoöperaties mogelijkheid geven windturbines te plaatsen in Westeliik
Havengebied.

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 november 2023,
agendapunt 15 vaststellen ontwerp verklaring van geen bedenkingen voor windpark Noorder

lJ-plas.

Constaterende dat:
- Het Westelijk Havengebied een belangrijk windturbinezoekgebied is;

- Voor het eind van het jaar meer duidelijkheid komt over mogelijke locaties en
toegestane hoogtes voor turbines in het Westelijk Havengebied (zie RIB Amsterdam,
18 september);

- Rijkswaterstaat heeft laten weten dat windturbines plaatsen bij de Noorder lJ-plas
gevolgen heeft voor de verkeersveiligheid.

Overwegende dat:
- Wanneer de windturbines bij de Noorder lJ-plas geplaatst worden er overlast en

gezondheidsproblemen komen voor de woonbootbewoners en bewoners van de nog

te bouwen woonwijken;
- Wanneer de windturbines bij de Noorder lJ-plas geplaatst worden, buurgemeenten

klem gezet worden bij het verder realiseren van woningbouw.

Vezoekt GS:
De energiecoöperaties de mogel'ljkheid te geven de windturbines in het Westel'tjk

Havengebied te bouwen in plaats van bij de Noorder lJ-plas.

En gaat over tot de orde van de dag

Heidi Bouhlel-Lascaris (SP)
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Energiecoöperaties mogelijkheid geven windturbines te plaatsen in Westelijk
Havengebied.

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 november 2023,
agendapunt 15 vaststellen ontwerp verklaring van geen bedenkingen voor windpark Noorder
lJ-plas.

Constaterende dat:
- Het Westelijk Havengebied een belangrijk windturbinezoekgebied is;
- Voor het eind van het jaar meer duidelükheid komt over mogelijke locaties en

toegestane hoogtes voor turbines in het Westelijk Havengebied (zie RIB Amsterdam,
18 september);

- Rijkswaterstaat heeft laten weten dat windturbines plaatsen bij de Noorder lJ-plas
gevolgen heeft voor de verkeersveiligheid.

Overuuegende dat:
- Wanneer de windturbines bij de Noorder lJ-plas geplaatst worden er overlast en

gezondheidsproblemen komen voor de woonbootbewoners en bewoners van de nog
te bouwen woonwijken;

- Wanneer de windturbines bij de Noorder lJ-plas geplaatst worden, buurgemeenten
klem gezet worden bij het verder realiseren van woningbouw.

Verzoekt GS:
Een brief te sturen naar gemeente Amsterdam waarin wij vragen de energiecoöperaties de
mogelijkheid te bieden de drie windturbines in het Westelijk Havengebied te plaatsen in
plaats van bij de Noorder lJ-plas.

En gaat over tot de orde van de dag

Heidi Bouhlel-Lascaris (SP)
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provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 november 2023 ter behandeling van het

Ontwikkelingsperspectief (90% versie) Noordzeekanaalgebied (NZKG)

Overwegende dat
r de Houtrakpolder in de langetermijn'Visie NZKG 2040'is opgenomen als strategische ruimtelijke reserveringvoor

realisatie van een havenbekken (nadat het bestaande havenareaal optimaal geïntensiveerd is);

r de provincie Noord-Holland in de'Nota Zeehavens Noord-Holland' (10-2022) deze reservering heeft herbevestigd;

¡ de gemeente Amsterdam in de 'Visie Haven Amste rdam 2020-2040' de Houtrakpolder als strategische reserve heeft

aangemerkt (onder voorwaarde dat alle bestaande havenruimte optimaal en intensief is benut);

¡ zowel de 2e Kamer, bij motie Koerhuis/Van der Molen, als het Ministerie van lnfrastructuur en Waterstaat inzetten

op de Houtrakpolder als strategische ruimtelijke reserve voor een havenbekken;

Voorts overwegende dat
¡ het programma 'Ruimte voor Economie' (13-10-2023) van het Ministerie van Economische Zaken en Klimaat aangeeft

dat de bevolkingsgroei en duurzame transities resulteren een additionele behoefte in Nederland van in totaal meer

dan 11%fysieke ruimte voor bedrijvigheid in 2050, voornamelijk op grootschalige, multimodaal bereikbare locaties

met hoge milieucategorieën;
¡ de bedrijfsruimte juist afneemt door de woningbouwambitie van 110.000 woningen in het NZKG gebied;

¡ in de stud¡e 'Ruimte voor Circulaire Economie' (29-09-2023) van het Planbureau voor de Leefomgeving de overgang

naar een circulaire economie in 2050 loT 40% meer ruimte vraagt dan de huidige lineaire, fossiele economie;

e het planbureau benadrukt dat cruciale locaties met een hoge milieucategorie en goede bereikbaarheid per weg en

water beschikbaar moeten blijven voor circulaire activiteiten, zodat geen onomkeerbare keuzes worden gemaakt die

de transitie naar een circulaire economie in de weg kunnen staan;

. daarnaast ook 'schuifruimte' nodig kan zijn voor sanering en verbouwing van bestaande installaties of gebouwen,

verplaatsing van bedrijven en de aanleg van infrastructuur;
r volgens het onderzoeksrapport'Havenbekken Houtrakpolder' (27-06-23) van Deloitte i.o.v. het Ministerie van

lnfrastructuur en Waterstaat, het combineren van de functies van havenbekken met andere functies als bijvoorbeeld

piekwaterberging zoals in Antwerpen, een maatschappelijke meerwaarde kan bieden;

Constaterende dat
a het concept Ontwikkelingsperspectief NZKG er vanuit gaat dat er in het gebied, zelfs bij hoge economische groei de

komende 20 jaar,juist minder ruimte nodig is voor de transitie naar een circulaire economie dan voor de huidige

lineaire fossiele economie

in het concept Ontwikkelingsperspectief NZKG daarom een eerste stap wordt gezet in een andere richting dan de

strategische ruimtelijke reservering voor de realisatie van een havenbekken

het zetten van een stap in een andere richting dan de strategische reservering voor een havenbekken, mede gezien

de bovenstaande overwegingen, niet opportuun is;

Besluiten de conceptbrief 'Wensen en Opvattingen Ontwikkelingsperspectief NOVEX-NZKG' aan te vullen met de

volgende (op twee na laatste) alinea:

r Specifiek voor de Houtrakpolder verzoeken wij u:

o recente studies zoals het programma 'Ruimte voor Economie' (13-10-2023) van het Ministerie van Economische

Zaken en Klimaat en de studie 'Ruimte voor Circulaire Economie' (29-09-2023) van het Planbureau voor de

Leefomgeving nadrukkelijk te verwerken in de conclusies in de eerste alinea van paragraaf 2.4.t en van paragraaf 5.1.

o de tekst op pagina 6: "Rijk en regio...t/m...verduurzoming von de industrie." en de tekst op pagina 69 te vervangen

door: "Binnen het progromma onder de Notionale Omgevingsvisie voor het NZKG (de NOVEX-NZKG) wordt voor de

Houtrokpolder specifiek gekeken noar (een combinotie von) de volgende functies: natuur, en recreatie,

piekwoterberging, energietransitie en hovenontwikketing. Tot die t¡id bliift de huidige reservering van toeposs¡n9."

o de tekst op pagina 6: "De reservering voor het hovenbekken køn pas worden opgegeven ols onderdelen von dit

Ontwikketingsperspectief Noordzeekanaot (bijna) zijn gerealiseerd. De voorwoorden voor het definítief opgeven von

deze reservering zijn:" f.evervangen door: "De huidige reservering von de Houtrokpolder kon pas worden oangepost

als onderdelen van dit Ontwikketingsperspect¡ef Noordzeekanaot (bijna) zijn gerealiseerd. De voorwaorden hiervoor

zijn:"

en gaan over tot de orde van de dag.

a

a

Vincent Valk, BoerBurgerBeweging Joost van Gilse, VVD
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Amendement Natuur en biodiversiteit versterken, ook buiten landelijk gebied.

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op L3 november 2023, ter behandeling
van Ontwikkelperspectief Noordzeekanaalgebied90% - meegeven wensen en opvattingen (VD-54);

besluiten in de conceptbrief wensen en opvattingen PNH;

de zin:

"Wij achten het noodzakelijk om de geagendeerde opgaven op het vlak van water en bodem nader
uit te werken."

te wijzigen in:

"Wij achten het noodzakelijk om de geagendeerde opgaven op het vlak van water en bodem nader

uit te werken en het versterken van natuurwaarden en het vergroten van de biodiversiteit als opgave
bij de energietransitie en de woningbouw onderdeel te laten zijn van deze uitwerking."

Toelichting
Het versterken van de natuur en de biodiversiteit in het landelijk gebied is noodzakelijk, maar niet
voldoende om de uitdagingen of het gebied van klimaat en biodiversiteit het hoofd te bieden. Juist

ontwikkelingen rondom de energietransitie, de woningbouw en klimaatadaptatie bieden
koppelkansen voor natuur en biodiversiteit.

Jaap Hollebeek

Partij voor de Dieren
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Amendement: voorzieningen kleine gemeenten in MRA Agenda

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 november 2O23, ter behandeling

van agendapunt 17: Nieuwe MRA-Agenda 2024-2028 (VD-55)

Constaterende dat:

Tot nu toe vooral de uitdagingen van grote en verstedelijkte gemeenten de agenda van de

MRA bepalen;

Kleine gemeenten voornamelijk gezien worden als oplossing voor de uitdagingen van de

grote gemeenten;

Overwegende dat:

De MRA zich alleen moet richten op de onderwerpen woningbouw, economie en mobiliteit;
De regionale samenwerking te weinig voorziet in de uitdagingen van kleine kernen op het
gebied van economie.

Zijn van mening dat

Dat het toevoegen van het onderwerp 'voorzieningen in kleine kernen' een concreet

onderdeel van de MRA-agenda en past in de onderwerpen woningbouw, economie en

mobiliteit;
Voorzieningen in de kleine kernen onder economie als thema toegevoegd moet worden aan

de MRA Agenda 2024-2028.

Wijzigen de tekst van de antwoordbrief PS voor de nieuwe MRA-Agenda 2024-2028 als volgt:

Pagina 3: "Door de Staten wordt naar voren gebracht dat ook kleinere gemeenten binnen de

MRA voldoende aan hun trekken moeten kunnen komen, en de regionale samenwerking niet

al te zeer een samenwerking zou moeten zijn waarbij de grotere en meer verstedelijkte

gemeenten de dienst uitmaken."

Wijzigen in

"Door de Staten wordt naar voren gebracht dat ook kleinere gemeenten binnen de MRA

voldoende aan hun trekken moeten kunnen komen, en de regionale samenwerking niet al te

zeer een samenwerking zou moeten zijn waarbij de grotere en meer verstedelijkte
gemeenten de dienst uitmaken. Daarvoor is het van belang dat de voorzieningen van

kleinere gemeenten mee worden genomen in de nieuwe MRA-Agenda. Dit sluit goed aan bij

het coalitieakkoord waarin staat dat de provincie zich inspant om ook voorzieningen samen

met gemeenten op peil te houden."

En gaan over tot de orde van de dag

a

a

a

a

a

a

a

Dennis Heijnen (CDA)
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Amendement: aanpassing brief aandachtspunten voor de nieuwe MRA-Agenda 2024 - 2028.

Overeenkomstig het bepaalde in artikel 37 van het Reglement van Orde voor de vergaderingen van Provinciale

Staten van Noord-Holland, doen wij u hierbij het volgende voorstel:

Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen op 13 november 2023, te Haarlem ter behandeling

van de aandachtspunten voor de nieuwe MRA-agenda 2024-2028.

Overwegende dat:

de voorzitter van de MRA de deelnemers gevraagd heeft 'proposities' in te dienen voor de MRA-

agenda 2024-2028;
het College van GS namens Provinciale Staten aandachtspunten naar voren wil brengen voor de MRA-

agenda 2024-2028 en aan de commissie Bestuur een ontwerp-brief hierover ter bespreking heeft

voorgelegd op de vergadering van 16 oktober 2023;

in de ontwerp-brief is aangegeven dat de inhoudelijke scope van de MRA-samenwerking zou kunnen

worden verbreed waarbij het begrip 'brede welvaart' een richtsnoer zou kunnen zijn;

de verantwoordelijk gedeputeerde op de vergadering van de commissie Bestuur de fracties heeft

uitgenodigd met voorstellen te komen voor de nadere concretisering van het begrip 'brede welvaart';

Von mening dat:

het wenselijk is naast de fysieke thema's als woningbouw, economie en mobiliteit een overkoepelend

thema te hebben;

het begrip 'brede welvaart 'een nadere concretisering behoeft;

'gezonde leefomgeving' een zinvolle en wenselijke concretisering van het begrip 'brede welvaart' is

voor de MRA-agenda;

Besluit:

de brief met aandachtspunten voor de nieuwe MRA-Agenda 2024-2028 als volgt aan te passen

de zin "ln het verleden ríchtte de bestuurlijke samenwerking in de regio Amsterdam zich prímair op

'fysieke thema's als woningbouw economie en mobiliteit', die in samenhang bekeken werden en

waar ruimtelijke afwegingen werden gemaakt. Tegen de achtergrond van problemen die in politíek

Den Haag en in Europa hoog op de agenda staan, kunnen sommige Statenfracties zich voorstellen

dat de inhoudelijk scope van de MRA-samenwerking wordt verbreed, waarbij 'brede welvaart' een

richtsnoer zou kunnen zijn. Dit sluit aan bij hetgeen in uw "State of the Region'-toespraak onlangs

naar voren heeft gebracht."

vervangen door: "De bestuurlijke samenwerking in de MRA richt zich primair op fysieke thema's,

waarbij wij van mening zijn dat bij deze thema's een gezonde leefomgeving een leidend principe

moet zijn."

AAIVGENOMEN

Peter Korzelius, GroenLinks Marianne Poot, VVD
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Amendement: Schiphol: van luchthaven naar internat¡onale mobiliteitshub

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 november 2023, ter behandeling
van agendapunt waar amendement bij hoort,

besluiten om de behandelde antwoordbrief PS (921516/20652951als volgt te wíjzigen

Op de tweede pagina na de tweede olinea in te voegen: Daornaost willen wij dot in de MRA-agendo
een plon voor de toekomst van Schiphol als internotionaal mobíliteitsknooppunt wordt uitgewerkt.
Hierin moet rekening gehouden worden met een afname van het oontal vluchten door daar een
efficiënt, effectief en betoolbaar internationaol treinnetwerk ols alternatief tegenover te zetten. Dit
plan moet passen in de bredere Europese plannen voor het internqtiondaltreinverkeer en uiterqard in
goede verbinding met de rest von de regío.

Toelichtinq

Mobiliteit gaat dwars door de provinciale en gemeentelijke portefeuilles. Schiphol is aljaren een

banenmotor van de regio en internationaal aantrekkelijke luchthaven. Maar, nu onder meer NOVEX

regio Schiphol en de Bestuurlijke Regietafel Schiphol de aandacht van economische groei naar een
gezonde en veilige leefomgeving naar inwoners heeft verlegdf is de groei van Schiphol niet meer
vanzelfsprekend. lnternationaal treinverkeer is een duurzaam, schoon en veilig alternatief.

Maik de Weerdt
Volt

t https://www.luchtvaartindetoekomst.nl/schiphol/novex-regio-schiphol

https://www, rijksoverheid.n l/actueel/n ieu ws/2023/06/72/m inister-harbers-sch rapt-reservering-voor-n ieuwe-st

a rt-en-la ndingsbaan-op-schiphol
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Amendement: Duurzaam internationaal internetknooppunt in Noord-Holland

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 november 2A23, ter behandeling
van agendapunt waar amendement bij hoort,

besluiten om de behandelde antwoordbrief PS (921516/20652951als volgt te wijzigen

Ap de tweede pagina na de tweede alinea in te voegen: doarnoast willen wij dot MRA onderzoekt hoe

de duurzame groei van de infrastructuur voor data-opslag in goede banen geleid kan worden. Met
onder meer de Amsterdam lnternet Exchonge (AMS-IX) is de regio huis voor een von de belongrijkste

internetknooppunten van Nederland en de wereld. Za houdt de Europese Commissie zich alvolop
bezig met het digitaliseren van het continent. Wijvinden het belongrijk om de groeiende

kennisecanomie en digitale sector ruim baan te geven en tegelijkertijd de digitale infrostructuur te

verduurzomen.

Toelichting
Amsterdam is een wereldwijd internetknooppunt. Ter illustratie: de Amsterdam lnternet Exchange
(AMS-|X) verbindt meer dan tien landen over de wereld met snel internetl. ln de MRA-regio bevindt
zich onder meer de Amsterdam lnternet Exchange (AMS-|X). ln de regio is het belangrijkste
internetknooppunt van Nederland en is zelfs het grootste ter wereld. Daarmee heeft de MRA een

sterke economische posit¡e in de digitale sector, en in de toekomst door de beloftes van bijvoorbeeld
kunstmatige intelligentie zal deze alleen maar sterker worden.

Maar, digitale infrastructuur gaat niet zonder u¡tstoot. ln antwoord op Kamervragen schat het

Directoraat Economie en Digitalisering in dat digitale technologieen goed zijn voor ongeveer 4"/ovan

de totale CO2 uitstoot in Nederland2.

Om de klimaatdoelen te halen en de economísche positie in de digitale sector van de toekomst te

versterken is het van groot belang om in de MRA-agenda een plan op te stellen.

Maik de Weerdt
Volt

t https ://www.ams-ix.net/ams/a bout-a ms-ix

'zhttps://open.overheid.nlfdocumenten/398973ea-eb27-457a-9a48-0/0c0ecS2d6d/file
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Amendement: Reductie overlast Schiphol in MRA Agenda

De Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 november 2023, ter bespreking
van agendapunt 17, "Nieuwe MRA Agenda2024-2028 (VD-55)",

besluiten het ontwerpbesluit in de voordracht als volgt aan te passen:

deelbesluit L aan te vullen met de volgende tekst:
", met dien verstande dat aan de brief op pagina 4 na de woorden'aan de

Metropoolregio.' de volgende tekst wordt toegevoegd:
Schiphol is een belongrijke factor in onze regio. De luchthaven droagt bij aon
economische activiteit, maor zorgt ook voor hinder, overlast, beperking vqn de

woningbouwmogelijkheden en de uitstoot van stikstof- en COz. De Stoten vinden het
belongrijk dot de pdrtners in het MRA-verbond zich gezamenlijk inzetten om de hinder,

overlost en ruimtelijke beperkingen door de luchthaven terug te dringen.

Toelichting

De MRA-samenwerking richt zich op thema's die voor de regio belangrijk zijn, maar de afzonderlijke
deelnemers niet zelf kunnen realiseren. De plek en omvang van de luchthaven Schiphol is een

voorbeeld van zo'n onderwerp. De luchthaven zorgt zowel voor veel economische activiteit, maar is

tegelijk een bron van hinder en zorg voor veel onze inwoners. Ook worden veel gemeenten in de

regio beperkt in de realisatie van hun woningbouw vanwege de ruimtelijke beperkingen die de

luchthaven met zich mee brengt. Voorveelvan het beleid rondom Schiphol is de Rijksoverheid aan

zet. Juist daarom is het belangrijk dat de het informele bestuurdersnetwerk van de MRA zich

gezamenlijk inzet om de luchthaven in balans te brengen met de omgeving.

Michel Klein

ChristenUnie
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Amendement 'brede welvaart' nieuwe MRA-Agen da 2O24-2O28

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op L3 november 2023,te
Haarlem, beraadslagend over de Nieuwe MRA-Agend a 2024-2Q28;

besluiten om de behandelde antwoordbrief PS (921516/2065295) als volgt te wijzigen

Tweede alinea pagina 2, zijnde: "Ook het verbeteren von de bereikboorheid, de
leefbaarheid en de economie zijn voor ons belangrijke speerpunten, woarbij de
menselijke maot niet uit het oog verloren moet worden. We streven naar een goede
bolans tussen wonen, werken en gezondheid en gaan bedrijven ondersteunen om de
tronsitie naor meer duurzame en schone productieprocessen te kunnen of willen
maken nøar de toekomst. Ook bijTata Steel blijft de coalitie zich inzetten om de
impact op de leefomgeving, het milieu en het klimoot terug te dringen.

Aan te vullen met de zin

"We zetten in op samenwerking tussen scholen en bedrijfsleven en willen dot de
opleidingen von nu aansluiten bij de vraog ven morgen."

Toelichting:
Vandaag de dag zijn er heel veel maatschappelijke zaken in transities zitten. Dit heeft ook direct invloed op
het ondenvijs wat er gegeven wordt. We moeten ons de vraag blijven stellen of de huidige opleidingen wel
aansluiten op de eisen van de toekomst. BBB ziet de ontwikkeling van Al (kunstmatige lntelligentie) niet als
een bedreiging, maar eerder als kansen. Al zal zeker haar intrede doen in elke bedrijfstak. De vraag die dus
opkomt, is wat gaat Al overnemen van de werknemers? Wat blijft bij de werknemers? Het lijkt BBB dan ook
belangrijk dat de MRA het voortouw neemt, om bedrijfsleven en scholen bij elkaar te brengen om te zien of
de opleidingen van nu aansluiten bij de vraag van morgen.

Vincent Valk (BBB) Dennis Heijnen (CDA)

Michel Klein (ChristenUnie) Marianne Poot (VVD)
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Amendement Alle ontwikkelingen zoveel mogelijk natuurinclusief

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 november 2023, ter behandeling

van Nieuwe MRA Agenda2024-2028 (VD-55);

besluiten in bovengenoemde ontwerpbesluit toe te voegen dat daarbij de zinssnede in de

antwoordbrief:

"Het is in dot kader aon te bevelen dat de nieuwe MRA Agenda een reflectie bevot op de vroog welke

themo's en bijbehorende activiteiten de MRA oppokt, en waqrvoor primair de beide provincies aan de

lot stoan. Meer helderheid daarover versterkt de focus van bestuurlijke overleggen en zorgt voor een

efficiënte inzet vqn ombtelijke ondersteuning."

wordt vervangen door:

" Het is in dat kader adn te bevelen dot de nieuwe MRA Agenda een reflectie bevat op de vroag welke

thema's en bijbehorende activiteiten de MRA oppakt, en woarvoor primair de beide provincies aan de

lot staon. Meer helderheid doorover versterkt de focus von bestuurlijke overleggen en zorgt voor een

efficiënte inzet van ambtelijke ondersteuning. Daorbii zou een belanariik uitqonaspunt dienen te ziin

dot. onaeacht welke octiviteiten de MRA straks oppokt. alle nieuwe ontwikkelinoen zoveel moqeliik

natuurinclusief ziin. Dit is ook de ofsprook in de provinciale Omaevinqsvisie."

Toelichtine
GS is in haar brief vergeten te melden dat tijdens een BOT-overleg over de M RA Agenda aandacht

voor natuurinclusief ontwikkelen een van meest genoemde punten was. ln de provinciale

Omgevingsvisie is ook duidelijk vastgesteld dat alle nieuwe ontwikkelingen zoveel mogelijk

natuurinclusief moeten zijn. Dit gaat niet alleen om versterken van biodiversiteit en groen in

natuurgebieden, maar juist overal:van stad tot platteland, van recreatie tot wonen en werken. ln lijn

met de adviezen van de Raad voor de Leefomgeving (Rli) in het rapport Natuurinclusief Neclerland.

Natuurinclusief ontwikkelen gaat over alle domeinen: van economische ontwikkelingen tot bouwen

en mobiliteit. Het betekent een gezonder en veiliger Noord-Holland voor onze kinderen, ouderen en

dieren.

De Rli wijst erop dat er nu vier problemen zijn die opgelost kunnen worden door samenwerking in

slimmer en breder natuurinclusief beleid: l-. het natuurbeleid is te smal en beperkt zich te veel op

alleen natuurgebieden,2. het natuurbeleid wordt te weinig gekoppeld aan andere maatschappelijke

opgaven, 3.de natuur heeft een te zwakke positie bij economische en politieke afwegingen (natuur

wordt vooral gezien als een kostenpost en als een deelbelang dat economische groei hindert) en 4.

overheden werken onvoldoende samen, waarbij samenhangende bestuurlijke aanpak ontbreekt.

De MRA is dus een mooie kans om daar verandering in te brengen. Daarmee lossen we ook slimmer

en meer kosteneffectief de verschillende crises waar we mee te maken hebben.

lnes Kostíó

Partij voor de Dieren
Remine Alberts
SP

VERWORPEN
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Amendement Alle MRA-activiteiten in het kader van eerlijk oplossen van nses

provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 november 2O23, ter behandeling

van Nieuwe MRA Agenda2024-2028 (VD-55);

besluiten in bovengenoemde ontwerpbesluit toe te voegen dat daarbij de zinssnede in de

antwoordbrief:

"Doarbij reoliseren wij ons terdege dat een goede somenwerking zich niet in alle opzichten loot vatten

in prestatie-indicotoren, maar wel dat verontwoord kon worden wat de samenwerking oplevert.

Voorop stoot doarbij dat de somenwerking in MRA-verband zich richt op díe onderwerpen die de

deelnemers ofzonderliik niet kúnnen realiseren."

wordt vervangen door:

"Doarbij reoliseren wij ons terdege dat een goede somenwerking zich niet in olle opzichten loat votten

in prestotie-indicatoren, moar wel dat verantwoord kon worden wot de samenwerking oplevert.

Voorop staat daorbij dot de samenwerking in MRA-verbond zich richt op díe onderwerpen die de

deelnemers ofzondertijk niet kúnnen reoliseren. Bii olles wot we vanuit de MRA aaon doen is het in

ieder oevol belonqriik dot we rekenina houden met de toekomst¡qe en ionaere qenerot¡es en de

kl¡moat- en natuurcrises niet vereraeren. moar iuist zoveel moaeliik eerliik en in samenhana

teqenqoon."

Toelichtins
We hebben volgens wetenschap te maken met ernstige natuur- en klimaatcrises die ons

voortbestaan bedreigen en hoge kosten met zich meebrengen als we niet snel genoeg handelen.

Daarom is het belangrijk dat we aan MRA meegeven dat het, ongeacht wat we binnen MRA komende

jaren gaan doen, van groot belang is om alles in het licht van de urgentie van het eerlijk en in

samenhang oplossen van de klimaat- en natuurcrisis te zien. Dat scheelt op termijn ook kosten' Dit is

ook in lijn met het coalitieakkoord en de wens van een meerderheid van Noord-Hollanders volgens

de laatste burgerpeiling. Het recht van jongeren en toekomstige generaties op een leefbare

toekomst mag niet vergeten worden.

lnes Kostió

Partij voor de Dieren

Remine Alberts
SP

VERWOR N
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Amendement MRA houdt rekening met haar dierlijke inwoners

provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 november 2023, ter behandeling

van Nieuwe MRA Agend a 2024-2028 (VD-55);

besluiten in bovengenoemde ontwerpbesluit toe te voegen dat daarbij de zinssnede in de

antwoordbrief:

,,Doornoost willen w| de komende joren verder werken aan de energietronsitie, het energienet

uitbreiden, de notuur versterken, de tuchtkwoliteit verbeteren, de klimootcrisis tegengaon, het

voorzieningenniveau in stand houden, hetpen bij de transitie nqor duurzome visserii en oog houden

voor een toekomstbestendige landbouw met een verdienmodel."

wordt vervangen door:

"Doernoost witten wij de komende jaren verder werken aan de energietronsitie, het energienet

uitbreiden, de notuur versterken, de tuchtkwotiteit verbeteren, de klimootcrisis tegengaon, het

voorzieningenniveau in stand houden, helpen bij de tronsitie naar duurzome visserii en oog houden

voor een toekomstbestendige landbouw met een verdienmodel. We vinden dierenwelziin een

dierenwelziin."

Toelichting
ln het begin van het coalitieakkoord staat: "We vinden dierenwelzijn van belang' We blijven

aandacht houden voor dierenwelzijn als belangrijke waarde in ons handelen en beleid, denk aan

wildopvang en faunapassages." Het is belangrijk dat we het belang van rekening houden met dieren

meegeven aan de MRA, aangezien activiteiten van MRA direct of indirect invloed hebben op het

leven van dieren. ln de MRA wonen meer dieren dan mensen en met hun belangen zou ook rekening

houden moeten worden bij activiteiten van de MRA. Uiteindelijk leidt het meer rekening houden

met dieren ook tot een mooiere en veiligere samenleving voor mensen'

lîd#Ï:.,,*.$P.
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lnes Kostié

Partij voor de Dieren

Remine Alberts
SP
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Amendement Belangrijke transitie in de landbouw niet vergeten

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op L3 november 2023, ter behandeling

van Nieuwe M RA Agend a 2024-2028 (VD-55);

besluiten in bovengenoemde ontwerpbesluit toe te voegen dat daarbij de zinssnede in de

antwoordbrief:

" Ddornaast willen wij de komende jaren verder werken oan de energietronsitie, het energienet
uitbreiden, de natuur versterken, de luchtkwoliteit verbeteren, de klimaatcrisis tegengoan, het
voorzieningenniveou in stond houden, helpen bij de tronsitie noar duurzame visserij en oog houden

voor een toekomstbestendige londbouw met een verdienmodel."

wordt vervangen door:

"Dqernoost willen wij de komende jaren verder werken oon de energietronsitie, het energienet
uitbreiden, de notuur versterken, de luchtkwaliteit verbeteren, de klimaatcrisis tegengaan, het
voorzieningenniveau in stand houden, helpen bij de transitie naar duurzame visserij, stimuleren van

consumptie en productie von meer plantaardiqe eiwitten en biobased moteriolen. en oog houden

voor een toekomstbestendige londbouw met een verdienmodel."

Toelichtins

ln het coalitieakkoord staat o.a.: "De productie op en de consumptie van eigen bodem van meer
plantaardige eiwitten zien wij daarom als een positieve ontwikkeling en blijven wij stimuleren."

Maar in de brief aan MRA wordt alleen de visserij apart genoemd. Dat corrigeren we nu met dit
amendement.

De eiwittransitie en de transitie naar meer natuurinclusieve teelt voor bouw en isolatie is namelijk
geen 'nice to have', maar een cruciale stap in beleid waarmee we effectief en kostenefficiënt sterk

kunnen bijdragen aan een nieuw verdienmodel voor de boeren. Een gezond voedselsysteem, en aan

het oplossen van klimaat- en natuurcrisis, zo blijkt uit o.a. onderzoeken van Universiteit van Leiden

en Oxford. WUR heeft net een rapport gepubliceerd waaruit blijkt dat de eiwittransitie grote

voordelen oplevert, zoals een gezondere bevolking en miljarden euro's aan opbrengsten voor de

samenleving. Bovendien kunnen we zo bijdragen aan het stoppen van bodemdaling, waar onze

inwoners o.a. schade aan hun huizen van ondervinden. Met telen voor de bouw kunnen we niet

alleen werken aan gezondere verdienmodellen voor de boeren, maar ook bijdragen aan groener

wonen in comfortabele, klimaatneutrale en goed geìsoleerde woningen, waarmee we de

energierekening laag houden.
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Amendement Betaalbaar en groen wonen

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 november 2023, ter behandeling

van Nieuwe MRA Agenda2024-2028 (VD-55);

besluiten in bovengenoemde ontwerpbesluit toe te voegen dat daarbij de zinssnede in de

antwoordbrief:

"Deze portijen vinden het belongrijk dat iedereen die dot wil, een passende woning kan vinden in

Noord-Hollond."

wordt vervangen door

"Deze partijen vinden het belangrijk dat iedereen die dat wil, een possende, betaolbare,

natuurinclusieve en duurzome woning kan vinden in Noord-Hollond."

Toelichtine
We weten uit wetenschap dat we nu hard moeren werken aan betaalbaar, natuurinclusief en

klimaatneutraal (of klimaatpositief) wonen. Dat is ook in lijn met onze Omgevingsvisie en

verschillende groene ambities. Dat brengt uiteindelijk meer op. Als we dit nu niet goed doen, dan

zijn de kosten voor de samenleving straks alleen maar hoger.

lnes Kostié Remine Alberts Maik de Weerdt

Partij voor de Dieren SP Volt
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Statenf ractie N oord-Holland

Amendement Rekening bij de vervuilers leggen

provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 november 2023, ter behandeling

van Nieuwe MRA Agend a 2024-2028 (VD-55);

besluiten in bovengenoemde ontwerpbesluit toe te voegen dat daarbij de zinssnede in de antwoordbrief:

"We streven noor een goede bolons tussen wonen, werken en gezondheid en goon bedriiven

ondersteunen om de transitie noor meer duurzome en schone productieprocessen te kunnen

moken."

wordt vervangen door:

"We streven noor een goede balans tussen wonen, werken en gezondheid en goan bedriiven

ondersteunen om de tronsitie noor meer duurzome en schone productieprocessen te kunnen

maken. De reken¡no voor de verduurzomina moet zoveel moaeliik bii de vervuilers terechtkomen en

niet bii burqers die het niet breed hebben."

Toelichtine
De meeste kosten van de klimaat- en natuurcrisis worden nu al gedragen door de maatschappij en

gewone burgers, voornamelijk met een laag en middeninkomen. Dat is niet eerlijk en het werkt ook

draagvlak tegen. Het is daarom goed om als uitgangspunt te nemen dat de rekening zoveel mogelijk

bij vervuilende bedrijven zelf terechtkomt, in plaats van bijde al kwetsbare burgers.

lnes Kostió

Partij voor de Dieren

Remine Alberts
SP
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Amendement Economie gericht op welziin van alle inwoners, bínnen ecologische

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 13 november 2023, ter behandeling van

Nieuwe MRA Agenda 2024-2028 (VD-55);

besluiten in bovengenoemde ontwerpbesluit toe te voegen dat daarbij de zinssnede in de antwoordbrief:

"Tegen de ochtergrond van problemen die in politiek Den Hoog en in Europa hoog op de agenda stoon, kunnen

sommige Stotenfrocties zich voorstellen dat de inhoudelijke scope von de MRA-samenwerking wot wordt
verbreed, woarbij het begrip 'brede welvoart' een richtsnoer zou kunnen ziin."

wordt vervangen door:

"Tegen de achtergrond von problemen die in politiek Den Haog en in Europa hoog op de agenda staon, kunnen

sommige Stotenfracties zich voorstellen dot de inhoudelijke scope vqn de MRA-samenwerking onaewiiziqd

bliift. maor het bearip 'brede welvaqrt' een richtsnoer wordt voor de afweainqen die worden oemookt op de

bestaqnde beleidsterreinen. Noord-Hollond vindt het belonoriÌk dot in de nieuwe MRA Aqenda expliciet wordt
qemaskt welke keuzes worden oemaokt in het koder van brede welvaort (hier & nu. later en elders)."

Toelichtine
Juist omdat we met een natuur- en klimaatcrisis en zelfs met een mogelijke watercrisis te maken hebben, is

een versnelde transitie naar een brede welvaart-economie binnen de ecologische draagkracht van groot

belang. Dat is geen verbreding van MRA-samenwerking, maar een ander perspectief op bestaande. Dat is ook

in lijn met de provinciale ambities met betrekking tot brede welvaart, menselijke maat, natuur en klimaat. En

in lijn met het aangenomen initiatiefvoorstel Noord-Holland lmpact van ChristenUnie en de Partij voor de

Dieren. Onze provinciale Uitvoeringsagenda Economie stelt bijvoorbeeld:"Een economie die de brede welvaort

versterkt, brengt ook geen schade toe oon de ecologie, biodiversiteit en dierenwelziin." En in de Actieagenda

Circulaire Economie; "Voor een votledig circulaire economie is een systeemverondering nodig: een verondering

van het hele economische systeem." Het belang hiervan is ook eerder per aangenomen amendement

meegegeven aan de MRA.

Bovendien heeft prof.dr. H. de Groot voor de MRA meerdere keren aangegeven dat het nu goed gaat met ons,

maar ten koste van toekomstige generaties en generaties elders.l Dat de Brede Welvaart (dat gaat over hier en

nu, maar ook over elders en later) meegewogen moet worden in de plannen en activiteiten en daarom

scherpe keuzes gemaakt moeten worden: "Als je meer van het een wilt, moet je accepteren dat je minder van

het ander kunt doen."2

Ons amendement brengt de brief dus meer in de geest van onze gezamenlijke ambities en uitdagingen, voor

de huidige en toekomstige generaties.

ghr¡sten
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lnes Kostió Michel Klein

Partij voor de Dieren CU

Remine Alberts
SP

1 presentatie 12 september 2023: https://www,metropoolregioamsterdam.nl/wp-content/uploads/2023/09/Presentatie-verdiep¡nPssessie-5tate-of-the-
Region-12-september-2023.pdf; eerdere verdiep¡ngsb¡jeenkomst van de Econom¡sche Verkenningen MRA:

https://open resea rch. amsterdam/n l/p age191708/econ omisch e-ontwi kke lingen-en-bred e-welvaa rt:-video-s
2 presentatie 12 september 2023: https://www.metropoolreg¡oamsterdam.nllwp-content/uploads/2023/09/Presentat¡e-verd¡eoingssessie-5tate-of-the-
ReRion-12-seotember-2023.Þdf; eerdere verdiepingsbijeenkomst van de Econom¡sche Verkenn¡ngen MRA:

https://openresea rch.amsterd am/n l/Þaqel9 1708/economische-ontw¡kke l¡ngen-en-brede-welva a rt--vid eo-s
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Amendement MRA houdt rekening met haar dierlijke inwoners

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op L3 november 2023, ter behandeling
van Nieuwe MRA Agenda 2024-2028 (VD-55);

besluiten in bovengenoemde ontwerpbesluit toe te voegen dat daarbij de zinssnede in de
antwoordbrief:

"Ddornoost willen wij de komende joren verder werken aon de energietransitie, het energienet
uitbreiden, de natuur versterken, de luchtkwaliteit verbeteren, de klimaatcrisis tegengaan, het
voorzieningenniveou in stand houden, helpen bij de tronsitie noor duurzome visserij en oog houden
voor een toekomstbestendige lqndbouw met een verdienmodel."

wordt vervangen door:

" Doornoqst willen wij de komende jaren verder werken aan de energietransitie, het energienet
uitbreiden, de natuur versterken, de luchtkwaliteit verbeteren, de klimaotcrisis tegengoon, het
voorzieningenniveou in stond houden, helpen bij de transitie naar duurzome visserij en oog houden
voor een toekomstbestendige londbouw met een verdienmodel. We vinden dierenwelziin een

belonoriike waarde in ons handelen en beleid. We verwachten daarom ook dat MRA-octiviteiten
zoveel moaeliik rekeninq houden met de dieren die in onze reqio leven."

Toelichtins
ln het begin van het coalitieakkoord staat: "We vinden dierenwelzijn van belang. We blijven
aandacht houden voor dierenwelzijn als belangrijke waarde in ons handelen en beleid, denk aan

wildopvang en faunapassages." Het is belangrijk dat we het belang van rekening houden met dieren
meegeven aan de MRA, aangezien activiteiten van MRA direct of indirect invloed hebben op het
leven van dieren. ln de MRA wonen meer dieren dan mensen en met hun belangen zou ook rekening
houden moeten worden bij activiteiten van de MRA. Uiteindelijk leidt het meer rekening houden
met dieren ook tot een mooiere en veiligere samenleving voor mensen.

lnes Kostié

Partij voor de Dieren
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Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op L3 november 2023, ter behandeling
van Nieuwe MRA Agenda2024-2O28 (VD-55);

besluiten in bovengenoemde ontwerpbesluit toe te voegen dat daarbij de zinssnede in de
antwoordbrief:

"Deze portijen vinden het belangrijk dot iedereen die dat wil, een pøssende woning kon vinden in
Noord-Holland."

wordt vervangen door

"Deze portijen vinden het belongrijk dat iedereen die dot wil, zoveel moqeliik een passende,

betoalbore, notuurinclusieve en duurzome woning kon vinden in Noord-Hollond."

Toelichtine
We weten uit wetenschap dat we nu hard moeren werken aan betaalbaar, natuurinclusief en

klimaatneutraal (of klimaatpositief) wonen. Dat is ook in lijn met onze Omgevingsvisie en

verschillende groene ambities. Dat brengt uiteindelijk meer op. Als we dit nu niet goed doen, dan
zijn de kosten voor de samenleving straks alleen maar hoger.
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